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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                      Dijous, 26 de febrer de 2015 
Acta núm. 2                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. DIEGO CAPARRÓS ASUAR, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de febrer de dos mil quinze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
Abans de començar la sessió plenària, la sra. alcaldessa va manifestar que els diferents 
portaveus municipals (sr. Ibáñez de C’s, sr. Pérez d’ERC-EV-IxG, sra. Blanco d’ICV-EUiA, sr. 
Castellano de CiU, sr. Llobet del PP i sr. Díaz del PSC) presents a la sala de plens procedirien a 
llegir un manifest institucional consensuat entre els diversos grups municipals a favor de 
l’empresa municipal de serveis PRESEC, S.A., el text del qual és el següent: 
 

“DECLARACIO INSTITUCIONAL  A FAVOR DE 
PRESEC COM  A EMPRESA MUNICIPAL DE SERVEIS DE GAVÀ 

 
La defensa dels serveis públics adreçats a la ciutadania  i la promoció d´ unes 
condicions dignes pels seus treballadors i treballadores ha estat i és una de les 
prioritats de l´Ajuntament de Gavà. 
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Per això, ara fa més de 27 anys, el 1987, el Ple Municipal va crear l´empresa 
municipal Prestació de Serveis al Ciutadà (PRESEC). Un projecte pioner a 
Catalunya en l´àmbit del manteniment dels equipaments municipals i l´espai 
comunitari  i que ha ampliat i millorat de manera continuada tots els serveis que 
presta al conjunt de veïns i de veïnes de Gavà. 
 
Des de la seva fundació per part del consistori de Gavà, PRESEC i els seus 
treballadors i les seves treballadores han desenvolupat una funció local estratègica i 
fonamental en el desenvolupament, la transformació i el manteniment dels nostres 
barris i del conjunt de la ciutat. El manteniment i els serveis municipals de la ciutat 
que duu a terme l'empresa municipal PRESEC i els seus professionals durant les 24 
hores del dia, esdevenen en aquest sentit un referent consolidat. El ventall de serveis, 
bàsics pel benestar col·lectiu de Gavà, que ofereix és ampli i divers: des de la neteja 
diària i el manteniment de l´espai públic i equipaments municipals, fins a la 
infraestructura per a activitats comunitàries i d´entitats, la gestió dels residus o la 
jardineria urbana, entre d´altres. 
 
El model de gestió de PRESEC es basa en el convenciment polític, institucional i 
veïnal a Gavà que compartim tots els grups polítics municipals de que els serveis 
públics municipals destinats a cobrir necessitats bàsiques de la ciutadania no poden 
ser objecte d’especulació. De que amb fórmules com la de PRESEC, Gavà és un 
referent al territori amb una gestió pública  sostenible, eficient, transparent, 
compartida i participada pels veïns i veïnes. Un èxit col·lectiu i en el que la 
implicació i la voluntat de servei dels seus treballadors i treballadores ha estat i és 
clau. 
 
Des d´una visió municipalista, de servei públic i de gestiò de recursos comuns 
entenem que la gestió directa municipal de determinats serveis bàsics i estratègics 
per a la comunitat local per part dels serveis de l´Ajuntament  o a través d´empreses 
municipals com ara PRESEC, ha de ser una prioritat per assegurar prestacions  
eficaces i eficients i amb vocació pública.   
 
A través d´empreses municipals com PRESEC, també s´impulsen serveis públics  
que  consoliden llocs de treball de famílies i persones.  La raó de ser d´empreses 
municipals com PRESEC és prestar serveis municipals de qualitat a la ciutadania i 
amb la màxima eficàcia i eficiència possible. Amb eines com aquesta empresa 
municipal  el model de benestar europeu té com a element bàsic la prestació des dels 
governs locals de serveis universals de qualitat, de forma transparent, en tot moment 
fiscalitzats pels representants de la ciutadania i promoguts amb criteris comunitaris i 
no mercantilistes. 
 
Compartim, doncs, que des de  l´Ajuntament de Gavà, cal seguir prioritzant  el valor 
social i comunitari d´aquests serveis, protegir-los com a prestacions fonamentals i 
eficaces per la qualitat de vida de la ciutadania i salvaguardar-los de l´especulació. 
Pensem que PRESEC és un instrument cabdal de l´Ajuntament de Gavà per oferir a 
la ciutadania serveis públics i prestacions  orientats cap a les necessitats de la 
població i dels barris del municipi. 
 
Per això, tots els Grups Municipals que conformem l´Ajuntament de Gavà donem 
suport a aquesta Declaració Institucional a favor de  la continuïtat de  l´empresa 
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municipal PRESEC i des de la gestió pública, per a la prestació dels serveis que 
desenvolupa i a fi d’assegurar el manteniment dels equipaments municipals i de 
l’espai públic.  I reconeixem, així mateix, la seva tasca comunitària i la del conjunt 
de treballadors i treballadores que la composen a favor del benestar dels  veïns i de 
veïnes de Gavà.  
 
Afirmem el compromís dels grups municipals de l´Ajuntament de Gavà a favor de la 
qualitat dels serveis públics com els que presta PRESEC i protegir-los com a 
prestacions municipals essencials al servei de la ciutadania amb un model  públic i 
orientat a la millor utilització dels recursos públics  de Gavà i amb la implicació i la 
professionalitat de la seva plantilla a favor d´una gestió  basada en la qualitat, 
l´eficàcia i l’eficiència.” 

 
 
Tot seguit i essent les divuit hores i dotze minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar 
oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els acords 
següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 1 de data 29 de gener de 2015.  
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO, 
DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE SE 
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS 
OPERACIONES COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE 
L’AJUNTAMENT, CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE 2014  
 
Donar-se per assabentat de l’Informe trimestral que, en compliment dels arts. 4 i 5 de la Ley 
15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se 
establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, ha emès el 
Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia global de 
les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini (art.4.3). 
 
L’Interventor municipal incorpora (art. 5.4) a l’informe, a més, la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures a què fa referència l’art. 5 de l’esmentada Ley 15/2010, i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat 
per part de l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels mateixos.  
 
L’Informe haurà de remetre’s (art. 4.4) en tot cas als òrgans competents del Ministerio de 
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Economía y Hacienda i de la Generalitat de Catalunya que té atribuïda la tutela financera dels ens 
locals. 
 
 
3 - APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LL OCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2015  
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que 
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de 
treball o altres instruments organitzatius similars. 
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la 
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria 
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball. 
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al 
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la 
relació de llocs de treball. 
 
L’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local i 52.2.j del Decret 
Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball. 
 
El Ple municipal en sessió celebrada el passat 29 de gener de 2015 va aprovar els acords de la 
Mesa General per a la negociació col· lectiva de les matèries comunes per al personal funcionari 
i per al personal laboral de l'Ajuntament de Gavà per a l'any 2015 que modifiquen els Acords i 
Convenis col· lectius actualment vigents al conjunt dels empleats municipals. Precisament amb 
l'objecte de materialitzar alguns d'aquests acords relacionats amb les condicions laborals i les 
característiques de determinats llocs de treball és necessari realitzar una modificació de l'actual 
Relació de llocs de treball de l'Ajuntament de Gavà. 
 
De conformitat amb el que disposa l’article 32 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d’òrgans de 
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de 
les administracions públiques, s’ha dut a terme la corresponent negociació amb els òrgans de 
representació del personal funcionari i laboral. 
 
Les modificacions introduïdes a l'actual Relació de Llocs de Treball són les següents: 
 
a) Modificació de la tipologia de la jornada de determinats llocs de treball segons s'estableixen 
als acords presos per la Mesa General en aquesta matèria.  
 

• Horari amb dedicació especial: partit d'oficines (matins i una tarda): PRE/OA-03, 
PRE/OA-04, PEUMAPE/CASP-17, PEUMAPE/CASP-19, PEUMAPE/CASP-20, 
PEUMAPE/CASP-21, PEUMAPE/CASP-22, SP-02, SP-05b, SP-06d, SP-07, SP-08, 
SP-09, SP-11, SP-12, SP-15, SP-16, SP-18, SP-19, SP-20, SP-21, SP-2, SP-24a, SP-
24b, SP-25, SP-26, SP-27, SP-28L, SP-29, SP-30, SP-31, SP-32, SP-33, SP-34, SP-35, 
SP-41, SP-42, SP-44, SP-46, SP-47 i SP-48 

• Horari amb dedicació especial: personal mitjans de comunicació: PRE/OA-07, 
PRE/OA-08, PRE/OA-09, PRE/OA-10, PRE/OA-11, PRE/OA-12, PRE/OA-13, 
PRE/OA-16, PRE/OA-17 i PRE/OA-18.  
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• Horari general d'oficines: PRE/OA-14, PRE/OA-15a, PRE/OA-15b, PRE/HP-04, 
PRE/HP-11, PRE/HP-13Fc, PRE/HP-14, PRE/HP-15, PRE/HP-16, PRE/HP-17, 
PRE/HP-18, PRE/CM-06bis, PRE/CM-07bis i PRE/CM-29, PUPE/SPN-03, 
PEUMAPE/CASP-18a,PEUMAPE/CASP-18b, PEUMAPE/CASP-23, 
PEUMAPE/CASP-24, SP-04, SP-05a, SP-06a, SP-06b i SP-06c. 

• Horari amb dedicació especial: equipaments: SP-13a, SP-13b, SP—14a, SP-14b i SP-
46. 

• Horari amb dedicació especial: biblioteques: SP-17F, SP-17L. 
 

c) Funcionarització de determinats llocs de treball: Reclassificació dels llocs de treball que a 
continuació es detallen, de tal forma que, per una banda, la relació jurídica passi del dret laboral 
–personal laboral fix- al dret administratiu –funcionari de carrera- i, per l’altra, configurar les 
retribucions d’aquests llocs d’acord amb l’establert a la normativa vigent per als funcionaris 
públics: 
 

• PRE/OA-03, PRE/OA-04, PRE/HP-13Fc, PRE/HP-14, PRE/HP-15, PRE/CM-06bis, 
PRE/CM-07bisPRE/CM-9L, PEUMAPE/CASP-18a, PEUMAPE/CASP-18b, 
PEUMAPE/CASP-23PEUMAPE/CASP-24, SP-02, SP-05a, SP-05b, SP-06a i SP-06b. 

 
d) Laboralització del lloc de treball: Encarregat de cementiri amb codi de fitxa: 
PEUMAPE/CASP-08L 
 
e) Modificació de les condicions econòmiques dels llocs de treball sergent, caporal i agent amb 
codis GMMC-17, GMMC-18 i GMMC-19 d'acord amb el següent contingut del pacte de la 
Mesa General: 
 
Productivitat Policia Municipal: 
 
L'actual quantitat de productivitat que perceben tots els policies com a variable i subjecte a 
l'absentisme laboral es consolidarà al complement específic distribuïda en 14 mensualitats. 
 
f) Circumstàncies que poden modificar el complement específic o retribució anàloga: en relació 
als acords signats per la Mesa General es modifiquen les circumstàncies que poden modificar el 
complement específic fixat a sergents, caporals i agents de la Policia Municipal i a auxiliars 
administratius, administratius i auxiliars tècnics. 
 
Vist l'informe del Secretari General de la corporació i de l’Interventor municipal de data 20 de 
febrer de 2015. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica proposa al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió 
Informativa corresponent l’adopció dels següent acord: 
 
Primer .- Aprovar inicialment les següents modificacions a la Relació de Llocs de Treball de 
l'Ajuntament de Gavà corresponent a l'any 2015: 
 
a) Modificació de la tipologia de la jornada de determinats llocs de treball segons s'estableixen 
als acords presos per la Mesa General en aquesta matèria.  
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• Horari amb dedicació especial: partit d'oficines (matins i una tarda): PRE/OA-03, 
PRE/OA-04, PEUMAPE/CASP-17, PEUMAPE/CASP-19, PEUMAPE/CASP-20, 
PEUMAPE/CASP-21, PEUMAPE/CASP-22, SP-02, SP-05b, SP-06d, SP-07, SP-08, 
SP-09, SP-11, SP-12, SP-15, SP-16, SP-18, SP-19, SP-20, SP-21, SP-2, SP-24a, SP-
24b, SP-25, SP-26, SP-27, SP-28L, SP-29, SP-30, SP-31, SP-32, SP-33, SP-34, SP-35, 
SP-41, SP-42, SP-44, SP-46, SP-47 i SP-48. 

• Horari amb dedicació especial: personal mitjans de comunicació: PRE/OA-07, 
PRE/OA-08, PRE/OA-09, PRE/OA-10, PRE/OA-11, PRE/OA-12, PRE/OA-13, 
PRE/OA-16, PRE/OA-17 i PRE/OA-18.  

• Horari general d'oficines: PRE/OA-14, PRE/OA-15a, PRE/OA-15b, PRE/HP-04, 
PRE/HP-11, PRE/HP-13Fc, PRE/HP-14, PRE/HP-15, PRE/HP-16, PRE/HP-17, 
PRE/HP-18, PRE/CM-06bis, PRE/CM-07bis i PRE/CM-29, PUPE/SPN-03, 
PEUMAPE/CASP-18a,PEUMAPE/CASP-18b, PEUMAPE/CASP-23, 
PEUMAPE/CASP-24, SP-04, SP-05a, SP-06a, SP-06b i SP-06c. 

• Horari amb dedicació especial: equipaments: SP-13a, SP-13b, SP—14a, SP-14b i SP-
46. 

• Horari amb dedicació especial: biblioteques: SP-17F, SP-17L. 
 

c) Funcionarització de determinats llocs de treball: Reclassificació dels llocs de treball que a 
continuació es detallen, de tal forma que, per una banda, la relació jurídica passi del dret laboral 
–personal laboral fix- al dret administratiu –funcionari de carrera- i, per l’altra, configurar les 
retribucions d’aquests llocs d’acord amb l’establert a la normativa vigent per als funcionaris 
públics: 
 

• PRE/OA-03, PRE/OA-04, PRE/HP-13Fc, PRE/HP-14, PRE/HP-15, PRE/CM-06bis, 
PRE/CM-07bisPRE/CM-9L, PEUMAPE/CASP-18a, PEUMAPE/CASP-18b, 
PEUMAPE/CASP-23PEUMAPE/CASP-24, SP-02, SP-05a, SP-05b, SP-06a i SP-06b. 

 
d) Laboralització del lloc de treball: Encarregat de cementiri amb codi de fitxa: 
PEUMAPE/CASP-08L 
 
e) Modificació de les condicions econòmiques dels llocs de treball sergent, caporal i agent amb 
codis GMMC-17, GMMC-18 i GMMC-19 d'acord amb el següent contingut del pacte de la 
Mesa General: 
 
Productivitat Policia Municipal: L'actual quantitat de productivitat que perceben tots els policies 
com a variable i subjecte a l'absentisme laboral es consolidarà al complement específic 
distribuïda en 14 mensualitats. 
 
f) Circumstàncies que poden modificar el complement específic o retribució anàloga: en relació 
als acords signats per la Mesa General es modifiquen les circumstàncies que poden modificar el 
complement específic fixat a sergents, caporals i agents de la Policia Municipal i a auxiliars 
administratius, administratius i auxiliars tècnics. 

 
Segon.- Sotmetre l'acord d'aprovació a informació pública mitjançant un anunci al Butlletí 
Oficial de la Província, per a la formulació de possibles al·legacions o reclamacions durant el 
període de quinze dies hàbils a comptar des del següent a la data de la publicació. 
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Tercer.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període d'informació 
pública, l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu i serà publicat al 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
Quart .- Notificar aquesta resolució al departament de Recursos Humans, a les Seccions 
Sindicals, Junta de Personal i Comitè d'empresa de l'Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (PSC), cap en contra i deu (10) abstencions (4 
PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
4 - APROVACIÓ DE LA QUANTITAT GLOBAL I DELS CRITERI S PER A LA 
DISTRIBUCIÓ DEL COMPLEMENT DE PRODUCTIVITAT CONTEMP LAT A 
L’ACORD DE CONDICIONS DE TREBALL PER ALS EMPLEATS I  EMPLEADES 
PÚBLICS DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AL PERÍODE 2014  I 2015 
 
El complement de productivitat està destinat a retribuir l'especial rendiment, l'activitat 
extraordinària i iniciativa amb què el funcionari desenvolupa el seu treball i d'acord amb l'art. 5 
del RD 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions dels funcionaris 
de l'administració local, correspon a l'alcaldessa-presidenta la distribució d'aquestes quantitats 
entre els diferents programes o àrees i l'assignació individual del complement de productivitat, 
amb subjecció als criteris que en el seu cas hagi establert el Ple municipal. 
 
En aquest sentit, l’Acord de les condicions de treball per als empleats públics de l’Ajuntament 
de Gavà estableix un complement de productivitat que haurà de ser efectiu abans del darrer dia 
del mes de març llevat aquells casos en què s'hagués produït una reclamació.  
 
Per tot el que s'acaba d'exposar i en virtut de les atribucions que m'han estat delegades per 
l'Alcaldia mitjançant decret de data 18 de febrer de 2014 dictat a l'empara de l'establert per la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim local i el Decret Legislatiu 2/2003 
de 28 d'abril, Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya proposo al Ple 
municipal, l'adopció d'aquest acord: 
 
Primer.- Aprovar, en aplicació de l’art. 5.5 del RD 861/1986, de 25 d’abril, pel qual s’estableix 
el règim de les retribucions dels funcionaris de l’administració local, la quantitat global màxima 
de 483.294,11 Euros destinada a l'assignació del complement de productivitat de l'any 2014 i a 
càrrec de les partides pressupostàries del capítol I del pressupost del 2015. 
 
Segon.- Aprovar, en aplicació de l'art. 5.6 del RD 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el 
règim de les retribucions dels funcionaris de l'administració local, els criteris per a la distribució 
del complement de productivitat entre els funcionaris d'aquest Ajuntament per al període 2014-
2015, en aplicació del que està contemplat a l'Acord de les condicions del treball per als 
empleats i empleades públics de l'Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (PSC), cap en contra i deu (10) abstencions (4 
PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
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(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta, per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, l’exposició del 
punt, va intervenir el sr. Sergi Engli, regidor del grup municipal del PP per avançar 
que, tant en aquest punt com en l’anterior i el següent, la formació política que 
representa s’abstindria perquè, per una banda, consideraven que es tractava d’un 
acord vàlid entre les parts negociadores i no tenien res a dir, i d’altra banda, hi 
havia un informe de secretaria que els hi creava una sèrie de dubtes jurídics.  

 
 
5 - APROVACIÓ DE L'ACORD DE CONDICIONS DE TREBALL P ER ALS 
EMPLEATS PÚBLICS DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AL PER ÍODE 2015 
 
FETS: 
 
El passat 27 de setembre de 2012 l'Ajuntament de Gavà va comunicar a les seccions sindicals 
amb representació la denúncia de la vigència de l'acord de les condicions laborals de treball per 
als empleats públics de l'Ajuntament de Gavà per al període 2009-2012. En conseqüència, el 24 
de gener de 2013 es va constituir la Mesa General per a la negociació col· lectiva de les matèries 
comunes per al personal funcionari i per al personal laboral de l'Ajuntament de Gavà. 
 
Després del procés de negociació realitzat al llarg d'aquests mesos aquesta Mesa General ha 
arribat a un conjunt d'acords de condicions de treball per als empleats públics de l'Ajuntament 
de Gavà per al 2015 que modifiquen els actuals Acords i Convenis col· lectius actualment 
vigents i que van ser aprovats per l'Ajuntament en la sessió plenària del passat 29 de gener de 
2015. 
 
Tanmateix, amb l'objecte de garantir la seguretat jurídica i la eficàcia i eficiència en la gestió 
dels recursos humans és del tot necessari elaborar un document anomenat Acord de les 
condicions de treball per als empleats públics de l'Ajuntament de Gavà que sigui un text refós o 
versió consolidada del fins ara vigent Acord de condicions de l'Ajuntament i dels Convenis 
col·lectius dels extingits organismes autònoms Patronat Municipal de Serveis Comunitaris, 
Patronat Municipal d'Esports, Institut Municipal del Patrimoni Cultural i Natural així com dels 
acords aprovats inicialment per la Mesa General i ratificats pel Ple municipal en sessions de 22 
de novembre de 2012 i 29 de gener de 2015. 
 
Vistos l'informe del Secretari General de la corporació i de l’Interventor municipal de data 20 de 
febrer de 2015. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica proposa al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió 
Informativa corresponent l’adopció dels següent acord: 
 
Primer.- Aprovar, d’acord amb el que preveu l'article 38 de la Llei 7/2007, de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic, l'Acord de condicions de treball per als empleats públics de l'Ajuntament de 
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Gavà per al període 2015 subscrit en data 20 de febrer de 2015 per la Mesa General per a la 
negociació col· lectiva de les matèries comunes per al personal funcionari i per al personal 
laboral de l'Ajuntament de Gavà.. 
 
Segon.- Comunicar aquest acord al Comitè d’empresa i a la Junta de Personal de l’Ajuntament 
de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ERC-EV-IxG), cap en contra i vuit 
(8) abstencions (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

--------- 
 

La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va fer una exposició del punt i, 
seguidament, el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va 
considerar molt positiu el fet de que finalment s’hagués arribat a un acord. Alhora 
digué que per futures negociacions s’haurien de prendre mesures per tal d’evitar la 
dilatació en assolir un acord, ja que la demora en el temps creava un mal ambient 
innecessari per ambdues parts. 
 
Es va mostrar partidari de la creació d’un marc de conveni únic per a tots els 
treballadors de l’ajuntament. A més, també pensava que s’hauria de corregir el 
diferencial econòmic existent entre treballadors d’una mateixa categoria i que 
desenvolupaven idèntica feina. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Ramon Castellano, regidor del grup 
municipal de CiU, per manifestar que el seu vot seria d’abstenció. Aixa mateix, va 
voler deixar palès que el tracte del govern municipal vers els treballadors no havia 
estat del tot correcte ni amb les formes ni amb el temps, raó per la qual no s’havia 
arribat abans a una entesa. Per acabar, va desitjar que la relació entre el consistori i 
els treballadors anés a millor. 
 
Va intervenir de nou la sra. Herrera, tinenta d’alcalde, per expressar que l’acord 
era el resultat d’un procediment negociador entre les parts i que s’havia aprovat 
gràcies als vots de l’equip de govern.   

 
 
6 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “GAVANENCA DE TERRENYS I I MMOBLES, S.A. 
(GTI, SA)”, RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ  
 
PRIMER .- Disposar el cessament del Sr. EDUARD GIL CARBÓ com a membre del 
Consell d'Administració de la societat mercantil municipal "Gavanenca de Terrenys i 
Immobles, SA. (GTI, S.A.),  a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts, 
atesa la seva renúncia, amb efectes des del dia 18 de febrer de 2015. 
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SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, la Sra. SILVIA MUNTANÉ BESOLÍ, 
de nacionalitat espanyola, veïna de Castelldefels, i amb DNI, núm. 46.573.153-Q 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació 
podrà ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El 
nomenament haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el 
Secretari de l'Ajuntament, amb declaració -a més a més- de què no està sotmès a cap dels 
supòsits de prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, 
ni a cap classe d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 5/2006, de 10 de abril. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (9 PSC, 3 CiU i 2 ERC-EV-IxG), cap en 
contra i cinc (5) abstencions (4 PP i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

Una vegada realitzada, per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, 
l’exposició del punt, va prendre la paraula el sr. Sergi Engli, regidor del grup 
municipal del PP, per dir que en relació a la  renúncia del conseller no tenien res a 
dir ja que havia estat motu proprio. A més, com que tant el conseller que 
renunciava com el que es nomenava eren escollits per l’equip de govern --i la 
formació política que representa no hi intervenia-- va avançar que s’abstindrien en 
la votació. 

 
 
7 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-EV-
IXG, RELATIVA A LA MODIFICACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE 
L’AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AMORTITZAR LA PLAÇA GMMC –  13, 
D’INSPECTOR/A EN CAP I MODIFICAR LA DENOMINACIÓ DE LA PLAÇA 
GMMC – 14, DE SOTSINSPECTOR 
 
La relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Gavà va ser aprovada definitivament en la 
sessió plenària del passat 18 de desembre de 2014. 
 
Aquesta relació conté els llocs de treball identificats amb els codis següents: 
 
· GMMC – 13. Inspector/a cap de la policia municipal. 
· GMMC – 14. Sotsinspector 
 
Es dóna la circumstància que aquesta plaça va ser creada per acord de ple de 19 de desembre de 
2013, després que fos introduïda de forma inesperada en les converses amb els representants 
sindicals municipals, el 3 de desembre de 2013, en què l’Ajuntament de Gavà va informar de la 
intenció de l’Ajuntament d’incorporar un nou inspector cap de la policia municipal, amb la 
consegüent repercussió a la relació de llocs de treball. 
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Aquesta incorporació va significar crear la plaça de sotsinspector, donant-se la circumstància 
que actualment hi ha dos comandaments per a un mateix òrgan municipal, en aquest cas el cos 
de la policia municipal. 
 
A banda d’aquesta situació anòmala, al ple de desembre de 2013, arran de la nova creació de la 
plaça d’inspector en cap de la policia municipal, ja en vam qüestionar tres aspectes: 
 
Primer, la necessitat d’aquesta nova figura. En un context de retallades i de precarietat en els 
mitjans de què disposa la policia municipal per realitzar les seves funcions, i d’enfrontament 
amb la plantilla per diverses causes, entre les quals la gestió dels recursos humans, la creació 
d’un nou càrrec directiu no està justificada. Si hi ha recursos, cal destinar-los a millorar les 
condicions dels agents i comandaments intermedis. 
 
Segon, i malgrat el que explica l’informe jurídic que acompanya l’expedient de modificació de 
llocs de treball que hem discutit abans, si bé és cert que el govern local ha anat convocant i 
passant informació als representants sindicals de la plantilla, no ha existit una negociació real, 
sinó que el govern local ho ha encarat com un mer tràmit d’obligat compliment, en el que no ha 
incorporat les peticions substancials fetes pels representants dels treballadors. De fet, en un 
context de retallades i reducció del poder adquisitiu dels treballadors públics, resulta totalment 
inadequada la creació d’una plaça amb un sou de 70.000 €, salari equiparable al d’un Director 
General de la Generalitat. 
 
Tercer, qüestionem la idoneïtat i capacitat de la persona anunciada per cobrir aquesta plaça. 
L’esmentada persona ve del cos de la guàrdia urbana de Barcelona encarregat de tasques 
d’informació, documentació, anàlisi i seguretat personal d’alcaldia, amb funcions més pròximes 
al servei d’intel·ligència que al servei d’ordre i policia urbana. Un perfil com aquest no creiem 
que convingui a les necessitats municipals. 
 
Els esdeveniments produïts fa pocs dies arran de l’emissió per TV3 del documental «Ciutat 
morta», del que se’n van fer treure uns minuts en què precisament apareixia l’actual inspector 
en cap de la policia municipal, ha produït una inquietud molt considerable entre la ciutadania de 
Gavà, han focalitzat molt negativament l’atenció de mitjans de comunicació de gran abast sobre 
la nostra ciutat i la gestió d’aquest consistori i, en definitiva, ens han vingut a donar tota la raó 
quan consideràvem –ara ja fa un any– que el perfil professional de l’actual inspector en cap no 
era l’adient per a Gavà, on més aviat caldria un perfil amb experiència en circulació i mobilitat, 
policia de barri, educació en valors cívics, i tracte directe amb la ciutadania, i no un expert en 
informació, contrainformació i intel· ligència. 
 
Però a més, el cas ens porta també a qüestionar obertament la política de contractacions i de 
definició de llocs de treball d’aquest govern local. De fet, s’evidencia que el PSC va utilitzar, el 
2013, una de les poques institucions que encara controla, l'Ajuntament de Gavà, per a 
“recuperar” un inspector de policia desprestigiat i acorralat que ja no tenia lloc a Barcelona, una 
actuació que ara han tingut un impacte molt negatiu sobre la imatge de la ciutat. 
 
Per això, creiem que cal retornar la situació a l’estat previ a la creació d’aquesta plaça i, pel bon 
nom de Gavà, amortitzar la plaça d’inspector en cap de la policia municipal, suprimint-la de  
l’organigrama municipal per innecessària, i retornant a l’actual plaça de sotsinspector la 
denominació original. 
 
Part resolutiva: 
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Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la relació de llocs de treball de l’Ajuntament de 
Gavà aprovada pel Ple Municipal de 18 de desembre de 2014, que comprèn els llocs de treball 
reservats a personal funcionari, laboral i eventual de la corporació, eliminant la plaça 
d’inspector en cap de la policia municipal GMMC-13, i canviant la denominació de l’actual 
plaça GMMC-14, que passa a denominar-se “inspector/a en cap de la policia municipal”. 
 
Segon.- Notificar aquesta resolució al departament de Recursos Humans, a les Seccions 
Sindicals, Junta de Personal i Comitè d’empresa de l’Ajuntament de Gavà. 
 
Tercer.- Sotmetre aquests acords a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà en el 
Butlletí Oficial de la Província, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, i en un dels 
diaris de major circulació a la demarcació provincial, pel termini d’UN MES, comptat a partir 
del dia següent a la darrera publicació, a fi i efectes de què, durant aquest temps, es puguin 
presentar les al· legacions que es considerin adients. 
 
Quart .- Tenir la Modificació per aprovada provisionalment, únicament i exclusiva en cas que, 
durant el període d’informació pública, no es formulessin al· legacions en contra de l’esmentada 
modificació. 
 
L’acord no va ser aprovat atès que en la votació va obtenir  dos (2) vots a favor (ERC-EV-IxG), 
tretze (13) en contra (9 PSC i 4 PP) i quatre (4) abstencions (3 CiU i 1 C’s), sense aconseguir, 
per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Va prendre la paraula el sr. Andreu Pérez, regidor del grup d’ERC-EV-IxG, qui va 
donar lectura a la proposta de resolució que havia presentat la formació política 
que representa. 
 
A continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de Ciutadans, va dir que quan 
es van crear les dues places, en el mes de desembre de 2013, el grup municipal que 
representa ja va votar en contra perquè considerava que, d’una banda, no calia la 
figura de l’inspector en cap, i d’altra, que suposava una despesa excessiva. En 
aquest sentit, en el seu dia van presentar una pregunta sobre la conveniència de la 
substitució del cap de la policia municipal, el motiu la qual era resoldre les 
diferències que hi havien en el cos de la policia municipal. 
 
Afegí que, al seu criteri, l’inspector en cap s’havia mostrat efectiu en la resolució 
de problemes greus de convivència en la ciutat i tenint en compte que continuaria 
en Comissió de Serveis fins l’1 de gener de 2016, considerava bo per Gavà que 
continués aportant la seva experiència. 
 
Considerava que el fons d’aquesta proposta de resolució era la de defenestrar a una 
persona concreta i com que en el seu dia es van oposar a la creació d’una plaça 
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feta a la mida d’una persona ara tampoc estaven d’acord amb l’anul·lació, feta a la 
mida,  d’una plaça d’una persona. 
 
Per acabar digué que quan s’aprovi la relació de llocs de treball de 2016, i la plaça 
estigui buida per haver-se esgotat el termini de la Comissió de Serveis,  llavors sí 
demanaran la supressió de la plaça d’inspector en cap i es reajusti el nivell de 
comandament de la guàrdia urbana. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de CiU, va 
manifestar que compartien totalment la reflexió realitzada pel sr. Ibáñez.  
 
Va posar de relleu que la formació política que representa també es va oposar en el 
seu dia a la creació de la plaça perquè consideraven, entre d’altres motius, que ja es 
disposava dins del cos de la policia municipal de personal suficientment capacitat per 
desenvolupar la feina amb tota professionalitat, que la plaça creada era més aviat un 
moviment polític que no pas de caire professional i que la despesa que comportava el 
seu sou estava fora de lloc.  
 
Recordà que poc abans de la creació de la plaça s’havia acomiadat a tot el personal 
administratiu dels grups de l’oposició i que el sou de tots ells era l’equivalent al que 
guanyava aquell nou càrrec. En aquest sentit, va criticar el fet de deixar sense suport 
administratiu als grups de l’oposició, qüestió agreujada pel fet de que molts regidors 
no tenien ni dedicació exclusiva ni parcial. 
 
Per acabar, va dir que al seu judici es tractava d’una cacera vers una persona que era 
aliena a uns fets i, a més, no havia tingut cap tipus d’imputació. Va reiterar que 
estaven en contra de la plaça d’inspector en cap però no de la persona, per la qual 
cosa va anunciar que farien un vot d’abstenció. 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, la regidora sra. Mónica Parés, va dir, de manera 
literal, el que segueix: “Al desembre de 2013, diversos Grups Municipals vàrem 
presentar iniciatives davant l’inesperat nomenament d’un Inspector a la Policia 
Local Gavà. 
 
Cadascun de nosaltres, va valorar l’esmentat nomenament des de la seva ideologia 
i responsabilitat política. 
 
Des del Partit Popular vàrem ser curosos en la intervenció: vàrem agrair la tasca 
feta fins aquell moment, vàrem desitjar sort al Senyor Gibanell i vàrem proposar 
millores en la policia local i en el seu funcionament així com un increment de 
recursos per poder dur a terme la seva tasca amb la major eficàcia i eficiència 
possible. I avui ens ratifiquem en aquelles paraules. 
 
D’ençà, des del PP no hem rebut cap queixa de la tasca de l’Inspector a Gavà ni en 
les seves actuacions al capdavant de la Policia Local de la ciutat. 
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L’amortització del lloc de treball que se’ns proposa en aquesta iniciativa crearia 
una situació anòmala perquè el Inspector es troba en comissió de serveis fins el 31 
de desembre d’enguany. 
 
És cert que la figura de l’Inspector no seria necessària a Gavà segons la nostra 
població i seguint la regulació de la Llei de Policies Locals. Però aquest càrrec 
també està en relació amb la titulació del responsable.  
 
Des del Partit Popular no entrarem en aquest debat i seguirem treballant per una 
policial local de reputació, respectant la seva tasca i agraint el gran servei que 
realitzen a Gavà, reconegut per la ciutadania i que s’amplia a totes les Forces i 
Cossos de Seguretat de l’Estat.  
A més, ens queda el dubte de si el Grup Municipal d’ERC hagués recuperat aquest 
tema el mes passat i ara com a Proposta de Resolució si no estiguéssim a 2 mesos 
de les eleccions, estigués radicalitzant el seu missatge i no hagués comptat amb el 
document de TV3 “Ciutat Morta”. 
 
Hauran d’agrair a TV3 que els estigui donant recursos per la seva campanya. Però 
nosaltres no ho farem. No entrarem en el joc d’un NODO en color i 
independentista. 
 
No entrarem en el joc dels autors d’un documental de part on només relata el 
succeït entre uns que considera els bons, que vol desprestigiar la tasca de la 
Guàrdia Urbana i que ha demostrat un manca de respecte cap al policia agredit i 
cap a la seva família que també ha retornat a viure aquells dies amb angoixa i 
pressió mediàtica. 
 
Tampoc entrarem en el joc del Síndic de Greuges perquè sabem d’on prové 
malgrat el seu càrrec vitalici, els seus sous generosos i els seus  viatges exòtics. 
 
Nosaltres respectem les resolucions judicials, les posteriors decisions de reobrir 
casos quan així es consideri oportú, les conclusions de l’Informe elaborat per 
l’Ajuntament de Barcelona i sobretot, el reconeixement a tots aquells ferits en acte 
de servei. 
 
Per tant, des del PP jutjarem al senyor Gibanell per les seves actuacions a Gavà, el 
criticarem quan observem que les seves decisions perjudiquen a la nostra policia 
local i li demanarem accions en favor d’una ciutat més segura que serà alhora, una 
Gavà més democràtica pels que creiem en la llei i llibertat. 
 
Per tant, votarem en contra de la Proposta de Resolució presentada.” 
 
 
Seguidament, la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, en primer lloc, va donar 
les gràcies a totes les forces polítiques ja que, a banda del seu posicionament, van 
reconèixer la professionalitat i vàlua del sr. Gibanel. En segon terme, va avançar 
que, tal i com van fer en seu de Comissió Informativa, votarien en contra de 
l’aprovació de l’acord, perquè no contemplaven l’amortització de la plaça, doncs 
creien que era del tot necessària en l’organització del cos de la policia municipal 
així com per donar un servei públic de qualitat als ciutadans. 
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Va adreçar-se al sr. Pérez per dir-li que la presentació de la proposta responia a 
una estratègia per apartar de les seves funcions al sr. Gibanel. 
 
A més, va recordar que la plaça i lloc de treball d’inspector va ser creada l’any 
2012 en l’aprovació del pressupost d’aquell any, quedant vacant fins a finals de 
2013. En data 29 de novembre de 2013 l’ajuntament va sol· licitar poder comptar 
amb els serveis del sr. Gibanel mitjançant una Comissió de Serveis, fent-se 
efectiva la seva incorporació l’1 de gener de 2014 i per un període de dos anys 
com a inspector en cap. És degut a l’anomenada situació de Comissió de Serveis 
que, malgrat que s’aprovés aquest punt de l’ordre del dia, el sr. Gibanel romandria 
en el seu càrrec fins a que s’exhaurís el termini, és a dir, fins el 31 de desembre de 
2015. 
 
Per acabar, va dir que l’equip de govern es reiterava en la seva voluntat de no 
amortitzar la plaça del sr. Gibanel, mantenir-lo en el seu càrrec per la seva 
impecable trajectòria professional i el seu destacat desenvolupament de funcions 
que exerceix en aquest ajuntament. 
 
 
Va intervenir de nou el sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, per dir que els 
únics responsables de l’actual situació era l’equip de govern atès que van crear la 
plaça que havia costat a la ciutadania 140.000 € en dos anys. Afegí que 
practicaven la vella política i ara es veien obligats, per qüestions tècnico-
jurídiques, a haver de suportar una certa continuïtat que ningú havia demanat.  
 
No es tractava d’una qüestió personal --expressà-- sinó més aviat política, tot 
recordant que fa un any la formació política que representava ja havia dit que no 
els hi semblava necessari la incorporació d’un càrrec que no feia cap falta. Es va 
preguntar que passaria si el dia de demà el càrrec quedés buit, no tenint clar que la 
plaça continués activa. 
 
Va titllar a l’equip de govern d’irresponsables i demagogs per aquesta qüestió, 
dient que mostraven poc interès per la ciutadania fent palesa la manca de 
sensibilitat per les necessitats dels gavanencs. A més, no entenia com l’equip de 
govern seguien defenent una qüestió indefensable.  
 
Digué que com a grup municipal no portaven cap motxilla de vint anys de favors a 
entitats i partits, i per això, va convidar a tots el regidors a oblidar la vella política 
de devolució de favors i col· locació d’amics entre administracions.   
 
Per acabar manifestà que des del grup d’ERC-EV-IxG deien sí a la regeneració per 
tal de dignificar la política ja que era una qüestió que tenien al seu abast.  
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, per deixar 
palès que si bé la modificació de la relació de llocs de treball era una competència 
plenària, el nomenament o cessament, en aquest cas, de l’inspector en cap de la 
policia municipal, corresponia a l’alcaldia mitjançant decret.  
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Dit això, va refermar-se en el posicionament de l’equip de govern --integrat pel 
PSC i ICV-EUiA-- de mantenir al sr. Gibanel en el seu càrrec, celebrant que la 
resta de grups polítics, encara que de manera tímida, haguessin reconegut la seva 
vàlua professional.  
 
Lamentà que el grup d’ERC-EV-IxG anteposés els seus criteris polítics al benestar 
de la ciutadania i al nom de la ciutat i que posés en dubte el prestigi de la policia 
municipal tornant a parlar d’un assumpte que considerava conclòs.  
 
 
El sr. Andreu Pérez va voler deixar clar que en cap moment havia posat en qüestió 
la vàlua dels membres de la policia municipal reiterant que el grup d’ERC-EV-IxG 
no tenia cap deute i per tant no els hi podien traspassar càrrecs de l’ajuntament de 
Barcelona. 
 
 
La sra. alcaldessa va replicar que s’haurien d’exigir les mateixes responsabilitats al 
grup d’ERC que governava a l’ajuntament de Barcelona quan van succeir els fets 
perquè creia que seria coherent amb el discurs que feia el sr. Pérez. 
 
 
El sr. Ramon Castellano, sense ànim d’allargar el debat, va dir que malgrat que 
compartien amb ERC-EV-IxG el fet de no voler el càrrec no estaven conformes 
amb la seva manera d’actuar.  
 
A més, va mostrar-se afectat pel fet de que la sra. alcaldessa hagués dit que molts 
cops els partits de l’oposició criticaven al personal municipal, ja que això no era 
cert, mencionant que la campanya electoral no començava fins el 8 de maig. 
 
 
Per tancar el debat sobre aquest punt el sr. Andreu Pérez va intervenir per recordar 
que, per si algú no ho havia entès, estaven votant contra la vella política. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 
 
8 - DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS  
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre l’1 de gener i el 18 de febrer d’enguany. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
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hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, la regidora d'aquest grup, sra. Mónica Parés, atès --va dir-- que des del dimarts 13 
de gener durant 15 dies, s’ha dut a terme una nova campanya contra l’excés de velocitat a la 
ciutat amb la instal· lació d’un radar mòbil a diverses vies urbanes, va formular les següents 
preguntes: Com valora el Govern Municipal la instal· lació d’un radar mòbil a la nostra ciutat 
cedit per la Generalitat de Catalunya del 13 al 27 de gener d’enguany? Quin ha estat el nombre 
d’infraccions comeses en cada una de les vies en les que ha estat instal· lat? Quina és la via on es 
cometen més infraccions per excés de velocitat i quines les actuacions que el Govern Municipal 
seguirà duent a terme a les mateixes? Quantes d’aquestes infraccions s’han convertit en 
sancions? Quina ha estat la quantia recaptada durant el període que el radar mòbil ha estat 
funcionant a la nostra ciutat? En aquesta ocasió, també ha existit un procediment previ d’avís a 
l’ infractor abans d’imposar la pertinent sanció? 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el tinent d’alcalde, sr. José Obispo, dient que des de 
l'11 al 23 de Gener s'ha realitzat una nova campanya de control de velocitat, amb un radar mòbil 
cedit pel Servei Català de Trànsit, en les principals vies del municipi. La valoració que fa el 
govern municipal, és positiva atès que en les vies internes del municipi on en ocasions es 
produïen accidents Av de les Bòbiles, Av l’Erampunyà, Riera de Sant Llorenç, carrer Montflorit 
i Carretera de Santa Creu de Calafell, no s'ha detectat cap infracció. El numero total 
d'infraccions sancionades ha estat de 181, el desglossament de les quals és el següent; 
1. Av. del Mar: 14; 2. Av. Europa: 25; 3. Av. Juan Carles I : 1; 4. carrer Argila: 67; 5. Carretera 
de la Sentiu: 64; i 6. Carrer Sant Nicasi: 10. 
 
Les vies on hem detectat mes infraccions com es reflecteix, són la carretera de la Sentiu i carrer 
Argila, on s'analitzaran els motius pels quals els conductors solen circular a mes velocitat, i 
s'adoptaran les mesures correctores necessàries. Totes les infraccions ressenyades s'han 
convertit en sancions. La quantia recaptada dependrà de les tramitacions que la Diputació de 
Barcelona, realitzi a aquest efecte. Aquesta dada momentàniament no és quantificable atès que 
depèn de molts factors. Actualment totes les infraccions estan en període de notificació als 
infractors. És aquesta ocasió no hi ha hagut un procediment previ d'avís a l'infractor abans de 
sancionar-ho, si bé sí que és publicita l'inici de la campanya pels mitjans de comunicació locals. 
 
 
En un segona pregunta, el sr. Sergi Engli, regidor del PP, exposà que en enero este Grupo 
Municipal ha podido tener conocimiento del procedimiento judicial iniciado contra Agente de la 
Policía Local de Gavà por presuntas prevaricación administrativa, infidelidad en custodia de 
documento público y tráfico de influencias. Los hechos que motivaron dicha denuncia y que 
podrían constituir una falta muy grave de la ley 16/91 de Policías Locales de Catalunya, fueron los 
siguientes: vehículo estacionado en zona de aparcamiento limitado por motivo del mercado 
semanal ambulante. Dicho vehículo es sancionado administrativamente por Agente Local y se 
ordena su retirada por la grúa municipal  en la fecha del mercado semanal (martes). Algunos días 
después el propietario solicita que le retiren la multa y el pago de la tasa de grúa y pupilaje por las 
causas que consideró oportunas alegar. Ante esto, el agente ahora denunciado decide, 
arbitrariamente, anular la sanción y el pago de la tasa de grúa correspondiente. Hasta aquí la 
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información recibida, pero contrastándola vemos que los hechos acaecidos son ciertos, que la 
sanción era la que correspondía por aparcar en una plaza limitada en los días de estacionamiento 
(hace más de un año que dicha señal está en su lugar actual), sabiendo que quizás no podría estar 
disponible cuando tuviera que retirar el coche. Por otro lado, el Ayuntamiento de Gavà tiene un 
procedimiento legal regulado por el que cualquier ciudadano puede reclamar la devolución de 
sanciones y tasas si considera (y así lo puede demostrar) que no le corresponden, y dicho 
procedimiento no fue seguido en este caso, desconociéndose la causa. Por último, los documentos 
de la denuncia parece ser que han desaparecido sin seguir el procedimiento establecido. Per tot 
l’anterior, va preguntar: Está el Equipo de Gobierno informado de estos últimos extremos 
comentados? No consideran la actuación realizada discriminatoria respecto a todos aquellos 
ciudadanos/as que sí pagan sus multas y tasas de grúa en casos semejantes? Dadas las claras dudas 
que surgen en el caso, y aunque está sub-iudice, se plantean alguna acción previa para limitar la 
posibilidad de repetición de un acto parecido, como se ha hecho en algunos otros casos anteriores 
(abrir un expediente disciplinario, p.ej.)?  
 
Sr. Engli --va respondre el sr. Obispo--, aquesta informació es va exposar àmpliament en la 
Comissió Informativa amb tot luxe de detalls. Des del primer moment s'està col· laborant amb el 
Jutge d'Instrucció número 6 que és qui porta l'expedient. D'altra banda vull aclarir que no és cert 
que hagi desaparegut cap document relacionat amb l'expedient i tots han estat lliurats al Jutjat 
d'Instrucció. A més comentar-li que, la denúncia segueix el seu tràmit reglamentari havent estat 
notificada a l'infractor com qualsevol un altre ciutadà qui realitzarà les al· legacions pertinents, si 
ho considera oportú. 
 
 
Seguidament, va prendre la paraula novament la sra. Parés, regidora del PP, per dir que a les 
darreres setmanes, diversos municipis de Catalunya han denunciat el deute de la Generalitat vers 
les seves escoles bressol, per la qual cosa va preguntar: Quin és el deute de la Generalitat amb les 
Escoles Bressol de la ciutat de Gavà i quines les accions dutes a terme des del Govern Municipal  
per exigir el pagament? 
 
La sra. Laura Barrufet, regidora, va contestar el següent: “Com vostè sap, el deute que la 
Generalitat té amb els ajuntaments que disposen d’escoles bressol, s’incrementa dia a dia. 
Aquest Ajuntament va donar curs a una declaració política que apel·lava a la necessitat de que 
la Generalitat abonés els imports pendents a entitats del Tercer Sector, que són, en definitiva els 
principals operadors principals d’aquest tipus de serveis. En el nostre cas, però, li he de dir que 
no farem res, no hem fet ni farem res.  La meva resposta li pot sorprendre, però a mi encara 
m’ha sorprès més que un grup polític amb legítimes aspiracions de govern no sàpiga que a la 
nostra ciutat, les escoles bressol són de titularitat de la pròpia Generalitat, tant pel que fa als 
recursos humans, materials com a la dependència orgànica.” 
 
 
De nou, el sr. Sergi Engli, regidor del PP, va intervenir per recordar que durante estas navidades 
se produjo un parón en las obras de construcción de los viviendas de protección oficial que 
promueve Impsol en la Avda. Juan Carlos I de nuestra localidad. Ya otro Grupo Municipal 
preguntó sobre el tema hace un mes, y desde entonces las obras se han paralizado totalmente, a 
la espera de que la segunda empresa licitadora resulte adjudicataria de la misma, 
desconociéndose las condiciones económicas resultantes. Sabemos que dichas obras son 
responsabilidad de IMPSOL pero dadas las visitas realizadas por la Sra. Alcaldesa y miembros 
del Equipo de Gobierno les suponemos perfectamente informados del caso, y dado el interés de 
los asignados como compradores de las futuras viviendas. Va cabar formulant la següent 
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pregunta: Es cierto que la causa de la paralización fue el nefasto estudio geológico realizado por 
los técnicos, pues el mismo no informó que unos metros bajo tierra todo es granito, que rompe y 
destroza las grúas y máquinas taladradoras? Los futuros vecinos querrían saber, asímismo, si el 
retraso en la realización de dichas obras, supondrá un retraso en la entrega de las viviendas, o 
por el contrario significará cambios en la construcción. Por último, y dada la orografía de la 
zona, ¿afectará todo esto a las futuras obras a realizar al otro lado de la Avda 8 de marzo? Y a la 
segunda fase de construcción de VPO por parte de IMPSOL?  
 
En relació a aquesta pregunta el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va respondre: Sr. Engli, --com 
bé diu vostè-- parlem d'una obra responsabilitat de IMPSOL i l'Ajuntament està permanentment 
informat amb la finalitat de garantir l'interès dels futurs compradors i per evitar interpretacions 
catastrofistes sobre informacions que sorgeixen de manera espontània i que en ocasions es basen 
en el desconeixement d'una realitat més senzilla que la que vostè apunta en les seves preguntes. 
Sempre segons informació facilitada pels tècnics del IMPSOL, li hem de respondre que no és 
cert que la causa de la paralització va ser el “nefast estudi geològic”. En el concurs de licitació 
l’IMPSOL va adjuntar no un, sinó dos estudis geològics que van coincidir en la seva valoració 
tècnica. Van ser les empreses que es van presentar al concurs de l'obra que va contractar 
IMPSOL les que en les seves ofertes van assumir més o menys risc enfront de capítols d'obra 
tradicionalment complexos com el del moviment de terres.  En concret, la guanyadora 
inicialment, COMSA, en la fase de moviment de terres va demanar al IMPSOL la renúncia per 
no poder sostenir l'oferta econòmica inicial i, segons informa IMPSOL, tant constructora com a 
promotor han arribat a un acord mutu. Coincidint amb el seu interès i, per descomptat amb el 
dels futurs compradors, aquest ajuntament està requerint constantment al IMPSOL perquè 
concreti el nou calendari d'obres amb la següent constructora, la UTE Vies i construccions 
Calaf.  La resposta del IMPSOL és que per la gran grandària i la llarga durada d'obra prevista i 
el relatiu poc temps en què s'ha resolt el canvi, és possible que no es vegin afectat els terminis 
de final previstos a l'inici del procés. Aquesta és la versió del IMPSOL que es concretarà en 
pocs dies quan la constructora nova els presenti el nou planning d'obra. Per descomptat el canvi 
de constructora no significarà cap canvi ni en el projecte dissenyat ni en la construcció pactada. 
Respecte a la pregunta de si afectarà això a la resta de futures obres cal dir que cada solar tindrà 
el seu estudi geotécnic propi del lloc concret on es vagi a edificar i per tant tornarà a ser la 
constructora que opti la que haurà de valorar i interpretar la seva informació per fer ofertes 
econòmiques més o menys arriscades. 
 
 
Finalment, el Sr. José Antonio Sáez López, també en nom del grup municipal del Partit Popular 
va exposar que habiendo sabido de la aprobación y firma del Convenio de Turismo del Baix 
Llobregat y el Ayuntamiento de Gavà, el Grupo Municipal Popular presenta las siguientes 
preguntas:  Cuáles son los objetivos del Convenio de Turismo del Baix Llobregat y el 
Ayuntamiento de Gavà firmado recientemente? Cuál será la aportación o recursos materiales y 
económicos que deberá realizar anualmente este Ayuntamiento para hacer efectivo su 
cumplimiento? Cuáles serán las características de este Convenio? Cuáles serán los beneficios 
para la ciudad de Gavà a medio y largo plazo?   
 
Tot seguit el sr. Jordi Jiménez, regidor, va prendre la paraula per manifestar que l’import 
corresponent a l’any 2014 havia estat de 6.500 €. Malgrat que la vigència del conveni era 
indefinit cada any es valoraria l’addenda econòmica que anava en relació amb l’ingrés que 
l’ajuntament percep de l’anomenada taxa turística. Proseguí dient que l’objectiu del conveni era 
la elaboració i la implementació del Pla Estratègic de Turisme que volia situar la potencialitat 
del Baix Llobregat dins els paquets turístics que es tenien actualment a nivell de mercat. Com a 
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serveis dels que la ciutat es podria enriquir va destacar un millor aprofitament de la difusió del 
potencial turístic de la ciutat, d’elements d’intermediació amb els operadors ja sigui a nivell 
nacional o interrnacional, la creació de productes i paquets turístics, la potencialitat local de la 
ciutat, així com atraure més visitants per incrementar els ingressos.  
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Castellano manifestà que segons se'ns va traslladar aquesta 
mateixa setmana passada al nostre grup polític després d'una reunió mantinguda amb la Junta de 
l'entitat gavanenca de discapacitats intel·lectuals ADISGA, els cal al local social propietat 
municipal que utilitza aquesta entitat per tal de poder realitzar amb totes les garanties, serveis i 
necessitats, la instal·lació d'una pica de cuina (necessària per als tallers de cuina, àpats i demés) 
així com d'un plat de dutxa (necessari per a la higiene dels seus usuaris que, per motiu de la seva 
discapacitat, pot ser freqüent no puguin controlar les seves necessitats corporals). És per aquests 
motius que va formular el següent prec: Es procedeixi d'immediat i de forma urgent a la 
instal·lació en aquest local, d'aquests dos elements bàsics i elementals. 
 
Pel que feia a aquest prec el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, va respondre que al respecte de 
les demandes de l’entitat ADISGA i  en relació a la instal·lació d’una pica de cuina i d’un plat 
de dutxa ens cal esmentar que en som coneixedors i els tècnics municipals ja estan treballant en 
allò. És més, ja s’ha avaluat la possibilitat tècnica de la seva instal·lació, ja que com vostè 
coneix sobradament, el contacte amb les entitats de la ciutat és constant i la relació que hi ha 
establerta és de total col·laboració mútua. En relació, i concretament, a aquestes dues demandes, 
i d’acord amb les darreres converses amb aquesta entitat, s’està gestionant la demanda de la pica 
per a les activitats de cuina  i ahir mateix s’ha tornat a parlar de la dutxa, ja que la darrera 
conversa amb l’entitat es va fer palesa la dificultat de la seva instal·lació. No obstant, com els 
deia es continua parlant amb l’entitat amb la finalitat de consensuar la ubicació més adient. 
 
 
En un nou prec, aquest cop a càrrec del regidor, sr. Antoni Rafanell, atès --va dir-- que és a 
diferents indrets de la ciutat que, segons ens fan arribar força veïns, calen intervencions urgents a 
la via pública per tal d'evitar riscos per a les persones. Com  a deure nostre que és i en 
conseqüència sempre traslladem al Ple, Convergència i Unió fa avui arribar la veu dels ciutadans. 
És per aquests motius que va formular el següent prec: Es recol·loqui les llambordes del paviment 
de la rambla a l'encreuament amb la plaça de Josep Tarradellas; Que es netegi de brossa i 
acumulació de canyes a la Riera dels Canyars al seu pas per sota de l'autovia de Castelldefels 
(C31); S'actuï sobre els arbres amb risc de caiguda al Camí de la Caseta d'en Nando; i Es revisi 
l'estat de la passarel·la de fusta del Passeig Marítim a l'alçada del Carrer de Palafrugell per tal de 
reparar els forats a l'entramat de fusta malmesa. 
 
Senyor Rafanell, --va respondre el sr. Obispo, tinent d’alcalde--, no dubteu que és també el 
nostre màxim interès mantenir l’espai públic en les millors condicions i així també, evitar els 
riscos per a les persones. Quant a les diferents intervencions urgents que amb tanta diligència 
ens feu arribar, puc comentar-li, en primer lloc, que els treballs de reparació del paviment de la 
Rambla es troben ja en programació i seran realitzats en breu, conjuntament amb l’intervenció 
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que s’està portant a terme a la Illa. Respecte la neteja de la Riera dels Canyars, en el tram situat 
sota l’Autovia de Castelldefels, precisar-li que és competència de l’Agència Catalana de l’ 
Aigua, organisme, que com Vostè molt be sap, depèn de la Generalitat de Catalunya. Puc dir-
vos que aquest equip de govern ve reclamant aquesta neteja de forma continuada des de 
principis de l’any passat, concretament els dies 31 de gener de 2014, 4 de març de 2014, 13 de 
juny de 2014 i 13 de gener de 2015. Vist l’escàs interès mostrat per l’ACA en resoldre aquesta 
situació, potser vostès podrien donar un cop de ma i aconseguir que aquest organisme que 
vostès dirigeixen assumeixi les seves obligacions i procedeixi a realitzar les tasques de 
manteniment que li corresponen. Sr Rafanell: desprès d’ una sèrie d’ investigacions hem arribat 
a la conclusió de que s’està referint, suposem, al camí de la caseta d’ en Nicasi no a la caseta 
d’en Nando? Si es així, el podem informar que ahir, segons informa el nostre tècnic agrònom, 
cap dels arbres de l’esmentat camí presenta risc o perill de caiguda. Finalment, confirmar-li que 
el proppassat 23 de febrer es va reparar, per part de Presec, la passarel·la de fusta del Passeig 
Marítim cantonada amb el carrer de Palafrugell. 
 
 
Novament el sr. Ramon Castellano, en una segona intervenció, va recordar que a la passada 
desfilada de carnestoltes d'aquest any, ara tot just fa una setmana, es va produir un incident greu 
quan un nen que participava a la mateixa, va patir un desmai o alteració en el seu estat normal de 
salut i els serveis mèdics de prevenció que per a l'organització de l'acte per part de l'ajuntament 
havia previst no varen estar a l'alçada de les necessitats, tant pel tipus d'unitat mòbil sanitària com 
pel temps d'actuació sobre l'afectat. Aquest incident, que gràcies a Déu no va tenir conseqüències 
fatals, va provocar moments d'angoixa i desesperació no només per als pares de la criatura sinó al 
conjunt de famílies que participaven de la festa. És per aquests motius que va preguntar: Amb 
quins serveis de prevenció i risc comptava l'organització municipal d'aquest acte? Sota quin criteri 
tècnic i professional a nivell organitzatiu de seguretat i sanitari varen estar determinats? Són 
suficients aquestes prevencions no només en aquest acte sinó en el conjunt de festejos similars que 
realitzem al llarg de l'any a la nostra ciutat? Són conscients que cal tenir ben protegida la nostra 
ciutadania en aquest aspecte sense procurar minimitzar serveis o retallar despeses en aquest 
àmbit? 
 
En relació a l’anterior pregunta el sr. Miquel-Àngel Díaz va respondre: “Sr. Castellano, com 
vostè coneix l’organització de qualsevol acte d’aquestes característiques requereix, 
normativament, l’elaboració del corresponent Pla d’Autoprotecció, document que recull les 
exigències que ha de contemplar el desenvolupament de l’activitat. Aquest document conté els 
requeriments de seguretat, assistència mèdica, zones de seguretat, zones d’evacuació, etc.. Com 
no podria haver estat d’altra manera, el carnaval comptava amb el corresponent Pla 
d’Autoprotecció, on s’especificava els mitjans humans dedicats a aquesta activitats: mitjans 
d’intervenció i evacuació, mitjans de primers auxilis, mitjans de suport, mitjans de neteja, etc.  
El criteri seguit és el normatiu per aquestes ocasions i el de la persona que desenvolupa les 
funcions de prevenció a l’Ajuntament i té les competències professionals per fer-ho. La 
normativa estableix les obligacions dels organitzadors i organitzadores d’actes a implementar 
les mesures que estableix la normativa vigent, o sigui que són suficients en la mesura que la 
norma les estableix com a suficients per atendre les incidències que es puguin donar en el seu 
desenvolupament. El nostre principal objectiu és que la ciutadania pugui gaudir amb la màxima 
seguretat de tots els actes que es desenvolupen a la ciutat, tant és així, que ens ajustem amb un 
fidelitat del 100% al que estableixen les normatives al respecte, sense ponderar més aspectes 
que la seguretat de la ciutadania. Cada any es revisen aquestes qüestions i aquest serà també el 
cas pel proper Carnaval, tenint en compte també el fet succeït.” 
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En una segona pregunta, el sr. Antoni Rafanell, va indicar que els i les joves de Gavà són i han 
estat una constant preocupació per al nostre grup municipal degut a la falta de llocs de treball. En 
aquest darrer any, ja es visualitzava  en una notícia al respecte que protagonitzava el nostre 
portaveu de Convergència i Unió Ramon Castellano al periòdic municipal El Bruguers. 
L'Ajuntament de Gavà igual que la resta d'administracions públiques cal que vetllin per orientar-
los i afavorir-los en la cerca de llocs de treball com ara el Fons de Garantia Juvenil de la Unió 
Europea amb l'únic objectiu de combatre aquest dramàtic i preocupant atur juvenil. És per aquests 
motius que es formula la següent pregunta: Ens poden donar les dades dels i les joves de Gavà que 
s'han acollit  a aquest Fons de Garantia Juvenil de la Unió Europea? 
 
A continuació, el sr. Jordi Jiménez, regidor de l’equip de govern va contestar que suposava que 
quan formulava aquesta pregunta era perquè tenia un profund coneixement de les 
característiques, dels criteris i dels terminis que implica aquest el Programa de Garantia Juvenil. 
És per aquest motiu que no li havia d’estranyar la resposta que li donaria doncs al municipi de 
Gavà encara no s’havia encetat aquest programa de garantia social perquè per una banda, estava 
dins del termini establert, i per altra, mancava un requisit que havia d’atorgar el Servei 
d’Ocupació de Catalunya que és la denominació de “xarxa impulsa”. Per obtenir més 
informació va adreçar al sr. Rafanell al Servei d’Ocupació de Catalunya o al propi Ministeri 
d’Ocupació i Seguretat Social. En tot cas, l’ajuntament s’havia avançat a l’espera d’aquest 
requisit formal i s’havien inscrit 30 joves que estaven cursant una altra formació a l’espera de 
poder començar la del Programa de Garantia Juvenil. Per acabar, va dir que tenia poca 
confiança personal en aquest projecte. En aquest sentit, i donat l’alt nivell de desocupació (57% 
en atur juvenil) actual, i tenint en compte que anava adreçat a persones d’entre 16 i 25 anys 
apuntats a l’OTG o haguessin acabat els seus estudis, i a persones fins als 30 anys que tinguin 
una discapacitat acreditada, veia força difícil poder oferir una orientació, formació específica, 
individualitzada, de criteris i capacitats, així com la seva inserció en el mercat de treball en un 
programa de garantia juvenil que tenia una durada de formació de tan sols quatre mesos.  
 
 
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política de CiU, va començar el corresponent al grup 
municipal d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Andreu Pérez, va recordar --com a 
antecedents-- que en altres ocasions ja hem assenyalat, en aquest ple, la necessitat de lluitar 
contra la pobresa energètica a Gavà. La suspensió per part del govern de l’Estat del decret de la 
Generalitat que impedia el tall de subministrament a les persones en situació de pobresa 
energètica, ha deixat aquest col·lectiu més exposat que mai. Si traslladem a Gavà el nombre 
possible d’afectats per aquesta problemàtica, estaríem parlant d’entre 400 i 500 persones. 
L’Àrea Metropolitana de Barcelona, per donar resposta a aquesta situació, ha aprovat un 
Programa i ha creat un fons perquè es canalitzi a través dels Ajuntaments, de forma que aquests 
puguin dur a terme les respostes adients, en la mesura de les seves capacitats i recursos, a la 
realitat que molts dels nostres veïns i veïnes estan patint en el seu dia a dia. Aquest programa 
metropolità de mesures contra la pobresa energètica ha de servir, en paraules del mateix 
projecte, per «donar una resposta efectiva a les situacions derivades del tall de subministraments 
energètics i d’aigua per motiu de falta de recursos econòmics, establint acords de procediment 
amb els Ajuntaments metropolitans, mitjançant l’acció dels seus serveis socials bàsics, així com 
amb les companyies distribuïdores d’aigua, de gas i d’electricitat». El Programa Metropolità de 
mesures contra la pobresa energètica té una dotació econòmica de cinc milions d’euros, dels 
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quals a Gavà, per coeficient, li pertoquen 138.866,67€, que es podran sol· licitar de forma 
immediata en base al projecte adient. Seguidament, va formular el següent prec: Instem el 
govern municipal a adherir-se de forma immediata al Programa metropolità de mesures contra 
la pobresa energètica per tal d’obtenir aquests recursos oferts per combatre la pobresa 
energètica. D’igual manera, instem el govern municipal a que els serveis socials municipals  
avaluïn les persones que necessiten aquesta cobertura econòmica, i faci efectius els ajuts 
escaients el més ràpid possible. 
 
Al seu prec --respongué el sr. Victor Carnero-- insten al govern municipal a adherir-se de forma 
immediata al programa metropolità de mesures contra la pobresa energètica, els informem que 
ja està fet. L’Ajuntament de Gavà forma part del Consell Metropolità que va aprovar el 
programa i a la Junta de Govern Local del passat 30 de gener es va prendre l’acord  de 
l’aprovació de l’adhesió de l’Ajuntament de Gavà al programa metropolità de mesures contra la 
pobresa energètica. Permeti’m, però, assenyalar que, a la nostra ciutat, i, d’acord al compromís 
de l’Alcaldessa del passat mes de juliol, a cap família de la ciutat se li talla cap dels 
subministres bàsics (aigua, llum i/o gas), sempre que l’Ajuntament, a través dels seus serveis 
tingui coneixement d’aquesta possibilitat.  
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Pérez, va passar a formular un segon en 
el qual, com antecedents, deia que el projecte «junts fem barri» va permetre, per primer cop, que 
la ciutadania participés directament en la priorització d’algunes actuacions de millora de la via 
pública. Per bé que la participació estava molt dirigida, valorem molt positivament 
l’experiència, i creiem que enceta un camí que caldria aprofundir en el futur. Ara bé, la 
metodologia emprada per fer efectiva aquesta participació tenia algunes disfuncionalitats, com 
per exemple que molts dels projectes havien estat formulats directament des d’alcaldia o des 
dels serveis tècnics municipals, i es van sotmetre a participació ciutadana sense abans ser 
consultat amb entitats amb incidència sobre els barris de la ciutat, com les associacions de veïns. 
Aquesta metodologia ha comportat, per exemple, que un dels projectes més ben valorats per la 
ciutadania, el d’instal·lar un «correcan» al Parc del Mil·lenni, hagi estat qüestionat per 
l’Associació de veïns. El projecte va ser el tercer més votat, amb 688 vots. Té un pressupost de 
33.015 € i s'ha de començar ja per acabar-ho a temps per inaugurar-lo sense incomplir la llei 
electoral. Doncs bé, aquesta entitat ha fet notar que la metodologia només permetia votar a favor 
dels projectes, però no qüestionar-los o assenyalar-ne el possible impacte negatiu. En aquest 
cas, l’entitat qüestiona la idoneïtat de l’emplaçament escollit per fer el «correcan». Serà una 
mena de quadrat d'aproximadament 1.000 metres quadrats de superfície, amb una tanca 
perimetral, que tallaria el pas natural dels vianants i dificultaria la mobilitat a peu pel parc, 
dividint-lo en dos i canviant la seva fisonomia original. A més, estaria situat molt proper a una 
zona d’esbarjo per a nens, i a l’auditori Marc Grau. Aquesta mateixa entitat ha ofert, de manera 
constructiva, diverses alternatives per a la ubicació del  «correcan». Va acabar formulant el 
següent prec: Instem el govern municipal a consensuar amb l’associació de veïns Balmes – 
Diagonal – Bòbiles la ubicació definitiva del «correcan», i a corregir, en futures edicions de 
programes participatius d’aquest caire, la manca de participació de les entitats veïnals o altres 
entitats interessades en la formulació de les propostes inicials que se sotmeten a consulta 
ciutadana. 
 
Com vostè reconeix en la introducció de la seva pregunta --contestà el sr. Obispo-- l'Equip de 
Govern està molt satisfet del procés participatiu del Junts Fem Barri.  Procés que per a la seva 
informació, ha servit com a exemple en altres Ajuntaments. No coincideixo amb vostè en 
absolut que hagi estat un procés dirigit sinó tot el contrari. Els projectes que l'equip de govern 
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va plantejar inicialment com a proposta, recollien també totes les peticions que el contacte que 
l’alcaldessa manté permanentment amb la ciutadania, veïns, associacions, entitats, veïns que 
tenen animals de companyia i també recollien els que ens havien fet arribar els veïns 
individualment.  Aquest projecte ha estat el 3r projecte més votat de tots amb un total de 688 
vots. Això demostra la demanda existent d'aquests espais a la nostra ciutat, vostè està en contra 
dels vots de 688 ciutadans?  Una vegada més Sr. Lorite està molt mal informat. El correcan no 
divideix el pas en dos, ni interromp cap pas o accés. Se situa enmig de la zona boscosa en la 
trobada d'un dels camins existent de formigó groc i un altre que és de terres però no els 
interromp pel que no dificulta la mobilitat ni canvia l'aspecte genèric i traçat de camins i usos 
del parc. D'altra banda se situa entre la zona de jocs i l’auditori tenint en compte que aquests 
estan cadascun en extrems oposats del parc. 
 
 
En un tercer prec, aquest cop a càrrec del regidor sr. Jordi Calatayud, va posar com a 
antecedents que la Diputació de Barcelona ha aprovat un Programa complementari de foment de 
l’ocupació local dotat amb 36 milions d’euros. Aquest programa contempla una línia de suport a 
l’ocupació per desplegar plans locals d’ocupació, i una altra de suport a la reactivació 
econòmica local per dinamitzar el territori i generar noves oportunitats de treball a través de la 
realització d’obres de manteniment, conservació i reparació d’infraestructures i equipaments 
locals. A l’Ajuntament de Gavà li pertoquen  562.768,27 €, dels quals 337.660,96 € són per a 
plans locals d’ocupació, i 225.107,31€ per a llocs de treball vinculats a manteniment, 
conservació i reparació d’infraestructures i equipaments locals. Aquestes xifres representen la 
possible contractació d’unes 35 persones o més, segons la modalitat contractual que 
s’implementi. Aquests contractes seran temporals, ja que el programa té una data de finalització 
del 31 de desembre d’enguany. Donades aquestes circumstàncies, i atès que es tracta d’una 
oferta d’ocupació addicional a les ja existents, permetria aplicar aquests contractes a la 
realització de tasques i obres de manteniment no habituals, o a projectes o campanyes 
extraordinàries de millora de l’espai públic, com ara neteja de boscos i camins públics del terme 
municipal de cara a la prevenció d’incendis, neteja de la via pública en aquells aspectes més 
difícils de resoldre per al manteniment ordinari (com ara els xiclets enganxats a terra), reparació 
de parcs infantils o treballs d’enjardinament extraordinaris. Finalment, va formular el següent 
prec: Instem el govern municipal a sol·licitar de forma immediata aquest ajuts per tal de paliar 
la situació d’atur que pateixen moltes persones del nostre municipi; Instem el govern municipal, 
a través de les àrees de manteniment, medi ambient i via pública, a elaborar programes 
d’actuació per realitzar campanyes i actuacions puntuals de manteniment, conservació i 
reparació de caire  extraordinari. 
 
Pel que feia a aquest prec la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va dir el següent: Tal i 
com vostè explica, Sr. Calatayud, a l’ajuntament de Gavà li pertoquen 563.768,27 € del 
Programa Complementari de Foment de l’Ocupació aprovat per la Diputació de Barcelona. 
Així, 337.660,96 € són per a Plans d’Ocupació i 225.107,31 € per a treballs de manteniment, 
conservació i reparació d’equipaments i infrastructures. L’Ajuntament, a través dels seus equips 
d’ocupació i recursos humans ja estan treballant en el desenvolupament del programa de foment 
de l’ocupació que, aproximadament, podrà beneficiar a 24 persones, durant un període de sis 
mesos i cobrant el sou estipulat en els diferents acords i convenis col·lectius, a més de les 
persones que treballin en els diferents projectes de manteniment, reparació i millora dels 
equipaments i infrastructures. Apreciem el seu interès i no dubti que l’Ajuntament s’acull a 
aquesta i totes les convocatòries de qualsevol de les administracions per tal de poder ajudar a les 
persones aturades del nostre municipi, a títol d’informació, al llarg d’aquests últims anys i fins 
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el dia d’avui un total de 113 persones han estat contractades en els diferents Plans d’Ocupació i 
74 joves han participat també en els programes de formació i inserció. 
 
 
Tot seguit es va passar a una pregunta d’ERC-EV-IxG. I així el Sr. Andreu Pérez, com 
antecedents, es va referir a que el passat 11 desembre 2014 es va publicar al Butlletí Oficial de 
l'Estat l'anunci de la Direcció General de Política Energètica i Mines del Ministeri d'Indústria, 
Energia i Turisme, pel qual es va sotmetre a consulta pública per un termini de 45 dies el 
informe de sostenibilitat ambiental i la versió preliminar de la planificació del sector elèctric 
2015-2020. Aquesta planificació substitueix la planificació vigent 2008-2016, i en modifica 
algun dels seus elements que estaven previstos, però ara han quedat fora de planificació. Entre 
els projectes desprogramats hi ha la construcció de una nova subestació a 220 kV a la Sentiu, 
així com una línia a 220 kV d'entrada i sortida d’aquesta subestació. El traçat de la línia a 220 
kV passava per les serres de Rocabruna i les Ferreres. Aquestes serres formen una zona 
arqueològica declarada Bé Cultural d'Interès Nacional i, d’acord amb la Llei del Patrimoni 
Cultural Català, en les zones arqueològiques d'aquestes característiques, «està prohibit col· locar 
(...) cables, antenes (...) i construir instal· lacions de serveis públics o privats que n'alterin 
greument la contemplació». Per tant, el projecte de línia a 220 kV no complia aquesta llei. A 
més, la línia de 220 kV, tal com està planificada, passa pel vessant sud del turó de Rocabruna i 
travessa el torrent del Fangar. L'obra contempla la tala d'arbres en aquesta zona, un espai que 
compta amb diversos exemplars inclosos i protegits pel Catàleg d'arbres i arbredes d'interès 
local de Gavà, aprovat pel Ple Municipal de setembre de 2013.  L'Article 5 de la normativa 
d'aquest catàleg estableix que «L'arbrat o arbreda d'Interès local es considera un bé protegit i 
conservar. La protecció implica que no poden ser talats, danyats (tant en copa i el tronc com en 
sistema radicular), mutilats ni destruïts en el seu estat ni en el seu aspecte. La protecció d'un 
arbre o arbreda d'interès local comprèn també el seu entorn immediat. Qualsevol proposta de 
planejament , projecte o activitat que pugui afectar un arbre o arbreda protegit , s'adaptarà i 
modificarà per preservar-lo i per garantir la seva seguretat durant l'execució». Per tant, la línia 
elèctrica no es podia executar com estava pensada. D’altra banda, la subestació es projectava 
ubicar a l'antiga pedrera de la Sentiu, on hi ha un forn de calç en molt bon estat de conservació, 
que és un dels pocs vestigis existents a Gavà d'aquest tipus de tecnologia preindustrial. Per sort, 
la desprogramació d’aquestes infraestructures elèctriques representa un respir per al nostre medi 
ambient. Tot i això, sembla ser l’oligopoli elèctric ha trobat una manera de mantenir algunes de 
les infraestructures desprogramades, a través de la Llei de Metrologia –que no té res a veure 
amb la planificació  elèctrica però que, com  ja ens té acostumat el govern del PP, s’ha aprofitat 
per modificar o desdibuixar lleis o planificacions en altres àmbits–. Segons ha revelat la premsa, 
existeix un annex a aquesta Llei que no ha estat fet públic, però que permet tramitar 
administrativament infraestructures elèctriques que han quedat fora de la planificació per al 
2020. Si ja resulta greu que dos organismes de l’Estat es contradiguin en un tema de tanta 
importància  com aquest, encara resulta més greu que l’oligopoli elèctric pugui arribar a 
imposar unes infraestructures que han quedat fora de la planificació, i encara sense seguir els 
terminis i els tràmits legalment establerts. Per la qual cosa va formular la següent pregunta: Té 
coneixement el govern municipal de la desprogramació, segons el Ministeri d'Indústria, Energia 
i Turisme, de la subestació elèctrica de la Sentiu i la línia d’alta tensió que l’havia d’alimentar? 
Té coneixement el govern municipal de l’existència d’aquest annex a la Llei de Metrologia que 
permetria, segons la premsa, executar aquestes obres encara que hagin quedat desplanificades? 
Quin és l’estat actual dels dos projectes, segons la informació que a data d’avui té el govern 
municipal? Té previst el govern municipal exigir a les empreses elèctriques el compliment 
estricte de la Llei del Patrimoni Cultural Català i de l’establert al Pla Especial i Catàleg d’arbres 
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i arbredes d’interès local, i per tant obligar-los a canviar substancialment el projecte de les dues 
infraestructures que havien publicat i sotmès a consulta? 
 
En relació a aquesta pregunta el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va dir que el Govern 
Municipal es plenament coneixedor de la desprogramació de la subestació i de la línia de 220 
kV de La Sentiu, perquè s'han mantingut diverses reunions amb la delegació a Catalunya de la 
Xarxa Elèctrica Espanyola. El Govern no pot tenir coneixement del contingut de l’esmentat 
Annex, per com Vostè ja ens diu no ha estat publicat. Per contra si li podem informar de que el 
Consell Executiu de la Generalitat ha demanat al Consell de Garanties Estatutàries un dictamen 
per portar la l’esmentada Llei davant el Tribunal Constitucional per considerar que diversos 
preceptes de la Norma envaeixen competències pròpies en matèria d’Indústria i del Sector 
elèctric. Com ja s’ ha dit abans, en aquests moments segons les nostres informacions els 
Projectes estan desprogramats. Finalment si , en el seu moment, s’ activessin les esmentades 
actuacions el Govern Municipal exigiria la redacció del corresponent Estudi d’ Impacte 
Ambiental i el seu compliment i tramitació. I l'equip de govern estarà vigilant perquè es 
compleixi escrupolosament totes les mesures necessàries per conservar el nostre patrimoni 
cultural i vegetal 
 
 
La darrera intervenció del grup municipal d’ERC-EV-IxG va anar a càrrec del regidor sr. Jordi 
Calatayud, qui es va assenyalar que una de les principals fonts de finançament dels Ajuntaments 
és la Participació en els ingressos de l’Estat (PIE). Aquesta participació, junt amb la 
compensació que es rep per l’IAE, constitueixen el gruix de les aportacions de l’Estat a 
l’economia de l’Ajuntament. Es dona la circumstància que, al pressupost per a l’any 2014, 
estava previst rebre de l’Estat un total de 9.755.000 €. Tot i això, el PIE que va ingressar l’Estat 
va ser de menys de 8.450.000 €. Com que no s’ha presentat encara la liquidació de l’exercici 
passat, no sabem si amb la compensació per IAE es van complir les expectatives i l’aportació 
estatal va ajustar-se al pressupost previst. D’altra banda, per a aquest 2015, el pressupost 
contempla una previsió d’ingressos provinents de l’Estat d’uns 9.700.000 €. En canvi, els 
càlculs del que pertoca ingressar per PIE segons els criteris publicats pel Ministeri d’Hisenda 
indiquen que l’Estat només aportarà uns 9 milions d’euros. De fet, segons el mateix Ministeri ha 
publicat, el lliurament mensual a compte d’aquest gener tant del PIE com de la compensació de 
l’IAE ha estat de 797.143,64 €, quantitat que, extrapolada a tot l’any, resultaria en una aportació 
global de 9.565.723 €. En tot cas, resulta difícil escatir si l’aportació efectiva de l’Estat s’ajusta 
al previst als pressupostos municipals, o bé és inferior o superior. Per aquest motiu va formular 
la següent pregunta: En el darrer exercici de 2014, l’aportació anual de l’Estat va ser superior o 
inferior a la prevista als pressupostos municipals aprovats el 19 de desembre de 2013? Donat 
que ja s’han publicat les xifres del PIE corresponents al 2015, quina és la desviació prevista en 
aquesta partida que s’estima que hi haurà a 31 de desembre de 2015, respecte als pressupostos 
municipals aprovats el 18 de desembre de 2014? 
 
La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va respondre que la previsió inicial pel 2014 de la 
Participació en els ingressos de l’Estat (PIE) era de 9.394.210 € i la previsió de liquidació serà 
de 9.328.929,59 € una vegada incorporada la liquidació de l’exercici 2012. En quant a l’any 
2015, la previsió inicial del pressupost de la PIE és de 9.694.440 € calculada amb la informació 
que es tenia a l’octubre de 2014. Amb la publicació dels lliuraments a compte per l’any 2015 
que fa el Ministeri d’Hisenda al mes de gener de 2015, l’import de l’aportació sense tenir en 
compte la liquidació de 2013 seria aproximadament de 9.565.723 €. Per tant, de moment, no es 
poden determinar quina serà la desviació definitiva pel 2015 atès que encara no ens ha 
comunicat el Ministeri d’Hisenda com es tancarà l’exercici 2013. 
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Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer prec, el regidor de C’s, formulava a l’equip de govern el prec de que a razón de las 
quejas mostradas por los vecinos del barrio de las Bòbiles y recibidas por el Grupo Municipal 
de Ciutadans-C’s. Queremos expresar el malestar vecinal por la deficiente iluminación de la 
Avda. Juan Carlos I en especial por la poca visibilidad nocturna en los pasos de peatones de 
todo su recorrido. Actualmente la Avda Juan Carlos I actúa comouna de nuestras principales 
vías de entrada y salida del núcleo urbano, así como de enlace con Begues. Como podrán 
observar el tramo donde están los pasos de peatones,  sufren de una carencia excesiva de 
iluminación y comporta un grave riesgo para los peatones. Ante esta situación de riesgo formulo 
el siguiente ruego: Que se iluminen de manera adecuada los pasos de peatones en todo el 
recorrido de la Avda Juan Carlos I y que se instalen reductores de velocidad o bien que se 
eleven los pasos de peatones a nivel de las aceras para disminuir la velocidad de los vehículos 
ante los pasos de peatones. 
 
Tenim coneixement --digué el sr. Obispo-- de la problemàtica de l'enllumenat de l'Avinguda de 
Joan Carles I i per això s'està treballant per solucionar aquesta qüestió com més aviat millor. 
Aquesta actuació també augmentarà la il· luminació general de l'Avinguda i per tant la seguretat 
dels passos de vianants de la zona. Quant a les bandes reductores haig de dir-li que ja hi ha 
instal· lades en aquest vial en els llocs de major pas de vianants, com són els accessos al col· legi 
Sant Angel, pas que a més està senyalitzat com a pas escolar segur.  També estan marcats com a 
camí escolar segur els passos a l'altura del carrer Sant Teresa i Sant Lluís i es torna a protegir a 
l'altura del Cementiri amb banda reductores, tant pel cementiri com per l'Institut. Com veurà, 
sempre tractem de donar protecció als punts amb major pas i amb usuaris amb més necessitats 
com són nens i gent gran. A més cal dir que aquesta és una via en la qual periòdicament es fan 
campanyes de control de radar i que en l'última campanya només hi ha hagut una infracció que 
superava la velocitat establerta. 
 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec de C’s. I així el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, com 
antecedents, es va referir a que, ante la extinción el pasado 1 de enero 2015 del vigente Plan de 
Restauración de la Pedrera de Gavà.  Dado que a la propuesta de modificación del Proyecto de 
Restauración del Convenio Urbanístico en que solicitaba la modificación del tipo de depósitos 
admitidos para que incluir las tierras y runas tratadas que presentó la empresa adjudicataria en 
medio ambiente / urbanismo de la Generalitat en primavera 2014, sin que a día de hoy se haya 
obtenido respuesta sobre el mismo. Seguidament, va formular el següent prec: Que se inste a la 
Generalitat a dar respuesta a la modificación del Plan de Restauración y del Proyecto de 
Restauración en un plazo razonable o bien que ejecute la fianza de que es depositaria y proceda 
a realizar la restauración a su cargo. 
 
El sr. Obispo va dir respecte d’aquest prec del sr. Ibáñez que estaven fent el seguiment d'aquest 
projecte i realitzant les gestions oportunes tant amb la Direcció General d´Energia i Mines i la 
Direcció General de Qualitat ambiental de la Generalitat de Catalunya, com amb la Diputació de 
Barcelona que gestiona el Parc del Garraf i amb l'empresa encarregada de la restauració perquè 
aquest s'executi en el termini de temps més curt possible. S'ha requerit formalment a les parts 
implicades per coordinar l'execució del projecte de restauració i estem a l'espera en aquests 
moments d'una resposta. Som conscients que els terminis indicats en el projecte de restauració 
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inicial no s'estan complint de manera exhaustiva, però també és cert que la modificació del 
projecte inicial ha incidit de manera substancial en la seva execució en els temps previstos. 
Finalment, digué que tornarien, no obstant això, a insistir davant els actors implicats perquè les 
gestions es facin de la manera més ràpida i efectiva possible i no es dilatin més enllà del 
raonable en el temps. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez,  donat que –digué–  según se nos 
ha informado, están paralizadas las obras que se estaban llevando a cabo en el barrio de Can 
Ribes. Al parecer debido a que la dureza del suelo es bastante más elevada de la determinada 
inicialmente, va formular la següent pregunta: ¿A que puede ser debida esa diferencia en la 
determinación de la dureza del suelo detectada recientemente respecto a la establecida hace 
tiempo? ¿Se hicieron suficientes catas y con suficiente dispersión para obtener un resultado 
real? ¿Cómo incidirá económicamente este incremento en la dureza del suelo? ¿Está ya 
evaluado y a cargo de quien irá? 
 
Sr. Ibáñez, --va respondre el sr. Obispo, tinent d’alcalde-- encara que la seva pregunta s'ha 
respost en part en la resposta al grup del partit popular respecte al mateix tema, sí hem d'insistir 
que no és cert, segons el que ens diu el Impsol, la qual cosa vostè planteja quan diu que “la 
duresa del sòl és bastant més elevada de la determinada inicialment”. Li recordo que, com li he 
respost en la pregunta al grup del partit popular, en el concurs de licitació el IMPSOL va 
adjuntar no un, sinó dos estudis geològics que van coincidir en la seva valoració tècnica. Van 
ser les empreses que es van presentar al concurs de l'obra que va contractar IMPSOL les que en 
les seves ofertes van assumir més o menys risc enfront de capítols d'obra tradicionalment 
complexos com el del moviment de terres. Per tant, responent a la seva pregunta i una vegada 
feta la consulta al IMPSOL, no hi ha diferència en la determinació de la duresa del terreny i els 
estudis geotécnics que es van adjuntar al plec de condicions del concurs de l'obra que va 
gestionar el IMPSOL.  Si es van fer o no suficients tastos i amb suficient dispersió entenem que 
així haurà estat posat que els tècnics de IMPSOL no posen en dubte el valor tècnic dels estudis 
geotécnics. El canvi de constructora, per la renúncia de l'adjudicatària inicialment, COMSA, a 
favor de la segona del concurs, la UTE Vies i construccions Calaf, suposarà pel IMPSOL una 
adjudicació de l'obra d'acord a l'oferta d'aquesta última i per tant l'increment serà assumit pel 
IMPSOL com a promotor sense que afecti en absolut al preu de venda i per tant als futurs 
compradors dels habitatges. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS D’ICV -EUiA I PSC DE 

SUPORT A LA PROPOSA D’INICIATIVA LEGISLATIVA POPULA R QUE 
PRESENTEN L'OBSERVATORI DESC, LES PLATAFORMES D'AFE CTATS PER 
LA HIPOTECA DE CATALUNYA I L'ALIANÇA CONTRA LA POBR ESA 
ENERGÈTICA DE MESURES URGENTS PER FER FRONT A L'EME RGÈNCIA 
HABITACIONAL I A LA POBRESA ENERGÈTICA  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pels grups municipals d’ICV-EUiA i del 
PSC, de suport a la proposta d’Iniciativa Legislativa Popular que presenten l’observatori DESC, 
les Plataformes d’Afectats per la Hipoteca de Catalunya i l'Aliança contra la Pobresa Energètica 
de mesures urgents per fer front a l’emergència habitacional i a la pobresa energètica, declaració 
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que, després de ser debatuda i admesa alguna esmena formulada al respecte, i amb el vot 
final favorable de tots el grups municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Donar suport a la proposta de Iniciativa Legislativa Popular per fer front a 
l’emergència habitacional i a la pobresa energètica presentada al Parlament de Catalunya per 
l'Observatori DESC, les Plataformes d’Afectats per la Hipoteca de Catalunya i l'Aliança contra 
la Pobresa Energètica. 
 
SEGON.- Treballar per fer front als compromisos entorn l’emergència habitacional i a la 
pobresa energètica. 
 
TERCER.- Comunicar els acords a totes i tots  els membres de la Taula local pel Dret a 
l’Habitatge en la següent sessió, a la  Plataforma d'Afectats per la Hipoteca de Castelldefels - 
Gavà –Begues ,  a les associacions veïnals del municipi i la ciutadania de Gavà. 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor i portaveu del grup municipal del PSC, va prendre la paraula 
per dir que a Catalunya hi havien prop de 50 desnonaments al dia i que des de l’any 2008 
s’havien iniciat prop de 110.000 execucions hipotecàries, a banda dels numerosos desnonaments 
per impagament de lloguer. Així mateix, hi havia més de 320.000 famílies que patien 
l’anomenada pobresa energètica, que afectava a més del 10% de la població de Catalunya. A tot 
això se li sumava el fet de que els habitatges de lloguer social no arribaven als 30.000, és a dir, 
tan sols un 1% del parc d’habitatges, xifra molt allunyada del 18% dels països europeus. 
 
Així les coses, es tractava d’una situació d’emergència social, especialment greu en l’àmbit de 
l’habitatge i per aquest motiu era necessari donar suport a una iniciativa de democràcia directe 
com era la Iniciativa Legislativa Popular presentada per l’observatori DESC, les Plataformes 
d’Afectats per la Hipoteca de Catalunya i l'Aliança contra la Pobresa Energètica, de mesures 
urgents per fer front a l’emergència habitacional i a la pobresa energètica. 
 
Va exposar que l’objectiu que es cercava amb la Iniciativa Legislativa Popular era donar una 
segona oportunitat a les famílies sobrendeutades, així com el lloguer forçós, és a dir, la 
supressió de desnonaments obligant a les entitats bancàries a llogar l’habitatge a les persones 
que han perdut el seu habitatge per impagament. També es pretenia la creació d’un  parc públic 
de lloguer amb els habitatges buits de bancs i immobiliàries. De la mateixa manera, es 
reclamava també un lloguer social per a famílies amb risc de desnonament. D’altra banda, 
també es demanava tenir els subministraments bàsics garantits per raons d’emergència social. 
 
A continuació, va procedir a la lectura de part dispositiva de la Declaració Política, essent el text 
íntegra de la mateixa el següent: 
 

“Catalunya és una de les Comunitats Autònomes més afectades per la crisi 
econòmica. Segons l’Institut d’Estadística de Catalunya, més de 200.000 llars tenen 
tots els seus membres a l’atur, de les quals 95.000 no perceben cap ingrés.  
 
Aquesta situació d’emergència social és especialment greu en l’àmbit de 
l’habitatge. El sobreendeutament hipotecari, de fet, és una de les problemàtiques 
més punyents. Catalunya s’ha convertit en una de les Comunitats Autònomes amb 
major nombre d’execucions hipotecàries i de desnonaments. A la problemàtica de 
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les execucions hipotecàries s’hi afegeixen les dificultats per fer front al pagament 
del lloguer. Segons dades judicials, l’any 2013, un 67% dels 16.008 desnonaments 
que es van produir a Catalunya van estar relacionats amb l’impagament del 
lloguer.  
 
Aquest panorama de vulnerabilitat habitacional es veu agreujat per l’existència 
d’un mercat privat de lloguer escàs, car i altament especulatiu i per la manca 
d’un parc d’habitatge social que permeti reallotjar les famílies afectades.  
 
Alhora, resulta alarmant el creixement de la pobresa energètica entesa com la 
dificultat per fer front a les factures de subministraments bàsics d’electricitat, gas 
i aigua.  
 
El creixement d’aquesta situació d’emergència social i l’escassetat dels ajuts que 
reben les persones afectades contrasten amb els ingents beneficis obtinguts per 
entitats financeres i empreses de subministraments.  
 
Atès que es un tema que preocupa a l´Ajuntament de Gavà, que té voluntat, 
conjuntament amb els i les membres de la  Taula pel Dret a l'Habitatge de proposar 
l’organització d’actes i accions de difusió i suport a la ILP, habilitant els espais 
necessaris per a facilitar la recollida de signatures de la ILP. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l´Ajuntament de Gavà l’adopció dels següents:  
 

 ACORDS 
 
PRIMER.- Donar suport a la proposta de Iniciativa Legislativa Popular per fer 
front a l’emergència habitacional i a la pobresa energètica presentada al 
Parlament de Catalunya per l'Observatori DESC, les Plataformes d’Afectats per 
la Hipoteca de Catalunya i l'Aliança contra la Pobresa Energètica. 
 
SEGON.- Treballar per fer front als compromisos entorn l’emergència 
habitacional i a la pobresa energètica. 
 
TERCER.- Comunicar els acords a totes i tots  els membres de la Taula local pel 
Dret a l’Habitatge en la següent sessió, a la  Plataforma d'Afectats per la 
Hipoteca de Castelldefels - Gavà –Begues, a les associacions veïnals del municipi 
i la ciutadania de Gavà.” 

 
 
El sr. Miguel-Àngel Ibáñez, portaveu del grup municipal de Ciutadans, va encetar el debat de la 
Declaració Política dient que la pobresa s’havia de tractar d’una manera global i no només des 
de la perspectiva d’ingressos de la unitat familiar. En aquest sentit, considerava que s’havia de 
mesurar des de la possibilitat de donar cobertura  a les necessitats bàsiques de la família.  
 
Considerava que a partir de la pobresa econòmica se’n derivava la pobresa energètica i els 
problemes relacionats amb l’habitatge, qüestió que evidenciava la necessitat de que 
l’administració prengués cartes en l’assumpte. Considerava l’assumpte prou important i, atès 
que l’equip de govern ja havia esmentat que en els diferents casos de talls de subministrament 
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es procedia a actuar de seguida per mantenir el servei al ciutadà, va anunciar que votarien a 
favor. 
 
 
Per part del grup municipal d’ERC-EV-IxG el regidor sr. Andreu Pérez va avançar que donarien 
suport a la Declaració Política, tot recordant que no era el primer cop que es tractava aquesta 
qüestió en sessió plenària.  
 
Afegí que des de la formació política que representava s’implicaven en aquests problemes donat 
que es tractava d’una problemàtica que afectava a les famílies que comptaven amb pocs 
recursos. Com a prova d’això, havien presentat un prec per a respondre en la sessió plenària en 
referència a la pobresa energètica. 
 
 
La intervenció del grup de CiU va anar a càrrec del regidor sr. Ramon Castellano, qui va 
manifestar que es tractava d’una qüestió capdal i que no tenia cap dubte que preocupava tant a 
l’equip de govern com als de l’oposició.  
 
Per aquest motiu i, atesa la necessitat de donar solució immediata a la problemàtica que es 
plantejava, va demanar unir esforços i treballar cadascú des de la seva posició. En aquest sentit, 
digué que el grup de CiU, tant a nivell municipal com a nivell parlamentari, mostraven la seva 
preocupació vers aquest assumpte donant suport a la Declaració Política.  
 
 
En el torn del grup municipal del PP, el regidor sr. José-Antonio Sáez, va dir, de manera literal, 
el que segueix: 
 
“Nuestro voto será afirmativo en esta declaración política de apoyo a la iniciativa legislativa 
popular que presentan l'Observatori Desc y las plataformas de Afectados por la Hipoteca de 
Catalunya y Alianza contra la pobreza energética de medidas urgentes para hacer frente a la 
emergencia habitacional. Pero además, nos gustaría hacer las siguientes consideraciones: la 
situación de la crisis que hemos padecido durante estos años ha hecho que muchas familias 
catalanas y del resto del estado se hayan visto avocadas a padecer realidades inaceptables en los 
tiempos actuales, y que necesitan de nuestra solidaridad y comprensión en la lucha contra la 
pobreza y la exclusión social. En Catalunya, hay mas de 50 desahucios cada día y hay 
acumuladas unas 110.000 ejecuciones hipotecarias desde el año 2008 por no poder pagar el 
alquiler y a esto hay que sumar la pobreza energética creciente que afecta  actualmente a más 
320.000 familias, que no pueden pagarla o se ven obligados a restringirla. Desde el 13 de 
febrero de 2013, el Partit Popular admitió a trámite esta ILP se esta trabajado en una 
proposición de ley de regulación de la dación en pago, de paralización de los desahucios y de 
alquiler social con algunos puntos de desacuerdo como la dación en pago retrospectiva.  
 
En la ley 1/2013 del 14 de mayo se adoptaron medidas para reforzar la protección a 
los deudores hipotecarios, para la reestructuración de la deuda y para regular el alquiler social, 
que fue publicada en el BOE el 15 mayo de 2013. También se ha promovido "el fondo social de 
viviendas" donde se pueden beneficiar aquellas personas que hayan sido desalojadas de su 
vivienda habitual y cumplan una serie de condiciones: como por ejemplo que el desalojo sea 
como consecuencia de una demanda por impago de un préstamo hipotecario; que se haya 
producido anteriormente al 2008 y que las personas afectadas presenten una serie de 
circunstancias como la renta, que no tengan vivienda propia, vulnerabilidad familiar, unidad 
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familiar, discapacidad, violencia de genero etc. Asimismo se concretan las condiciones del 
arrendamiento y donde presentar las solicitudes. Además se ha puesto en marcha un "plan 
estatal" de ayudas públicas a la vivienda configurado en tres ejes fundamentales: alquiler, 
rehabilitación y la renovación urbana, así como nuevos programas de alquiler y subsidiacion. 
 
Referente a la pobreza energética la situación es hiriente. Según encuestas en la población de 
Catalunya:  604.177 personas (37,4%) no pueden hacer frente a un gasto imprevisto;. 242.317 
personas (15%) viven en hogares donde no se pueden permitir tener la calefacción necesaria; 
300.473 (18,3%) se encuentran bajo limites de la pobreza, con menos de 8.560 €/año y 189.000 
personas (11,7%) no pueden pagar sus recibos de vivienda. 
 
El Partit Popular va a formular diferentes medidas de choque para reforzar los servicios sociales 
y cubrir las demandas de necesidades básicas como, la vivienda, la alimentación, trabajo y la 
pobreza energética en el ayuntamiento de Barcelona y también en el programa metropolitano el 
PPC va a promover medidas contra la pobreza energética ante la imposibilidad de los 
ciudadanos afectados de poder afrontar los pagos de agua, luz, y de calefacción. Así como en el 
congreso donde en el debate de una proposición de ley de medidas para combatir la pobreza 
energética, el sr flores destacó: "la prioridad del gobierno del Partido Popular no es solo luchar 
contra la pobreza energética, que también, sino garantizar en su conjunto la sostenibilidad 
del Estado del Bienestar, porque es la mejor forma de proteger a los mas desfavorecidos o que 
estén en riesgo de exclusión social por todo lo expuesto y como comenté al principio de mi 
intervención nuestro voto será favorable.” 
 
 
A continuació, el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor de l’equip de govern, va prendre la paraula per 
agrair a la resta de grups municipals el suport que havien mostrat a la Declaració Política. Al 
mateix temps esperava que les majories que governaven el país apliquessin les mesures que des 
de l’àmbit municipal reclamaven la totalitat dels grups municipals.  
 
D’altra banda, digué que la situació actual en bona part es devia a la inacció del govern de 
l’Estat i que s’havien de fer polítiques actives per salvaguardar els interessos de les famílies, 
petites empreses i treballadors, tot recordant que en l’acord dels treballadors amb l’ajuntament 
la resta de grups municipals s’havia abstingut. 
 
 
2 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS D’ERC -EV-IxG I 

CIUTADANS EN RELACIÓ A LA MODIFICACIÓ DE LA LLEI 27 /2014 AMB 
L’OBJECTIU DE SIMPLIFICAR LES OBLIGACIONS TRIBUTÀRI ES DE LES 
ENTITATS SENSE ÀNIM DE LUCRE  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pels grups municipals  d’ERC-EV-IxG 
i C’s,  en relació a la modificació de la Llei 7/2014 amb l’objectiu de simplificar les obligacions 
tributàries de les entitats sense ànim de lucre, declaració que, després del debat i un cert 
consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Mostrar el recolzament a totes les federacions i plataformes d’entitats i associacions 
que s’han manifestat en contra de la Llei 27/2014 de l’Impost sobre Societats davant d’una 
mesura que, els obliga a portar una doble partida de comptabilitat, i que els tracta de forma 
anàloga amb una societat mercantil. 
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SEGON.- Instar al Govern espanyol a modificar la Llei de l’Impost sobre Societats per tal de 
simplificar les obligacions tributàries de les associacions i entitats sense ànim de lucre i 
recuperar el supòsit de no obligació de presentació de la declaració de l’Impost sobre Societats. 
 
TERCER.- Demanar al Govern del estat dur a terme una reforma de la Llei del Impost de 
Societats en que, tenint present la realitat social i econòmica de les entitats socials sense ànim de 
lucre, per tal de simplificar les obligacions tributàries de les associacions i entitats sense ànim 
de lucre i recuperar el supòsit de no obligació de presentació de la declaració de l’Impost sobre 
Societats. 
 
QUART.- Defensem d’acord amb els principis democràtics del nostre Estat de Dret i seguretat 
jurídiques totes aquelles iniciatives que vetllin i impliquin potenciar la transparència financera i 
comptable de qualsevol entitat i associació, sempre i quan vagin acompanyades d’un suport i 
assessorament administratiu que capaciti la gestió d’unes entitats la gran majoria amb pocs 
recursos humans i financers. 
 
CINQUÈ.-  Instar al Govern de l’estat a desenvolupar un nou marc fiscal per a les associació en 
el què es reconegui el valor de la forma jurídica d’associació com eina de cohesió social, 
integradora i de saludable autogestió de la ciutadania, activa, compromesa i participativa.  
 
SISÈ.- Fer acompanyament i assessorament als Ajuntaments i a les associacions i entitats sense 
ànim de lucre del Baix Llobregat sobre la presentació de les declaracions tributàries, mentre no 
es modifiqui la Llei de l’Impost sobre Societats. 
 
SETÈ.- Reiterem el reconeixement i compromís cap a la important tasca que realitzen totes les 
entitats sense ànim de lucre, la seva democràcia interna, transparència econòmica, i 
sostenibilitat dels seus projectes socials, educatius, culturals i esportius, així com la gran tasca 
voluntària i participativa que hi dediquen molts dels nostres conciutadans. 
 
VUITÈ.- Notificar els acords al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, als grups 
parlamentaris i a la Mesa del Congrés dels Diputats, al Govern de la Generalitat, i al Parlament 
de Catalunya, així com a les entitats municipalistes (FMC, ACM i FEMP) i a les associacions i 
entitats sense ànim de lucre i la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació locals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ERC-EV-
IxG i C’s), quatre (4) en contra (PP) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei unicipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La sra. alcaldessa va manifestar que s’havien refós les dues Declaracions Polítiques que havien 
presentat el grup municipal de C’s i el d’ERC-EV-IxG en una sola. Tot seguit, va donar la 
paraula al sr. Miguel-Àngel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans, qui va voler agrair 
les aportacions que s’havien fet des del grup del PSC i que s’havien incorporat a la Declaració 
Política. A continuació, el sr. Ibáñez, regidor de C’s, i el sr. Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, van 
donar lectura al text íntegre de la Declaració Política: 
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“La nova Llei de l’Impost sobre Societats aprovada a finals de novembre (Llei 27/2014, 
de 27 de novembre de l’Impost de Societats) ha introduït canvis substancials respecte la 
llei anterior, aplicables des de l’1 de gener de 2015, entre les quals hi ha l’obligatorietat 
de presentar declaració per part de totes les entitats sense ànim de lucre, ja siguin de 
l’àmbit social, cultural, cívic, esportiu, de mares i pares, de veïns, etc. 
 
A partir d’ara, qualsevol entitat –encara que no realitzi cap activitat econòmica i amb 
independència del seu volum– estarà obligada a presentar l’Impost de Societats. 
 
L’anterior llei preveia una excepció a l’obligació de presentar la declaració de l’Impost 
de Societats per les entitats sense ànim de lucre sempre que complissin tres requisits:  
 
a)que els seus ingressos totals no superin 100.000 euros anuals. 
b)que els ingressos corresponents a rendes no exemptes sotmeses a retenció no superin 
2.000 euros anuals. 
c)que totes les rendes no exemptes que obtinguin estiguin sotmeses a retenció. 

 
Amb la nova regulació totes les entitats sense ànim de lucre estan obligades a presentar 
la declaració per totes les seves rendes, ja estiguin exemptes o no de tributar, i sigui quin 
sigui el volum d’ingressos de l’entitat. Això vol dir que, malgrat que l’impost no s’haurà 
de presentar fins 2016, les entitats hauran de portar una comptabilitat de partida doble 
des de 2015 a fi de poder identificar adequadament els ingressos i despeses 
corresponents a rendes exemptes i no exemptes.  
 
Si bé d’entrada és satisfactòria tota iniciativa –que d’acord amb els principis 
democràtics del nostre Estat de Dret i seguretat jurídiques– impliqui potenciar la 
transparència financera i comptable de qualsevol entitat i associació, sempre i quan, 
però, la nova llei vetlli –i en cap cas suposi– una complicació administrativa i  
 
burocràtica que dificulti o impedeixi la capacitat de gestió d'unes entitats –la gran 
majoria amb pocs recursos humans i financers–, les quals  principalment es troben 
dirigides i gestionades per persones que exerceixen voluntàriament aquesta 
responsabilitat social; la veritat és que l’eliminació d'aquests supòsits d'exempció, no 
contribueix a la millora de la gestió, més aviat al contrari, fa cada cop més complexa la 
promoció de l’interès general i més difícil l'activitat de les associacions i suposarà que 
moltes entitats hauran d’assumir càrregues administratives molt superiors a les actuals, 
desproporcionades i costoses, que no es corresponen amb la seva mida ni activitat i 
faran cada cop més complexa la promoció de l’interès general i més difícil la 
supervivència de les associacions que tant contribueixen a la veritable riquesa i bé comú 
de la nostra societat.  
 
Catalunya té un ampli teixit associatiu que desenvolupa una gran funció social i cívica i 
la majoria d’aquestes entitats tenen una implantació local, amb una mínima 
infraestructura tècnica i de caràcter voluntari i que els seus ingressos es corresponen a 
les quotes dels associats, petits donatius, si és el cas, i puntuals subvencions públiques.  
 
Son entitats imprescindibles en la construcció de comunitat, de poble o de ciutat, i 
esdevenen un nivell insubstituïble en la dinamització de la societat civil, l’articulació 
d’estructures al servei de la comunitat i primer nivell de participació activa de la 
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ciutadania en els quefers de la ciutat o del poble. En moltes ocasions, algunes d’elles, 
han estat referents en els dispositius de lluita contra la precarietat, l’atur o la pèrdua de 
drets bàsics (roba, aliments, energies, habitatge...) 
 
Des d’aquesta perspectiva no sembla justificable obligar a aquestes entitats petites i amb 
pocs recursos a assumir noves obligacions comptables i tributàries, únicament per 
exercir un major control sobre elles. 
 
La nova llei impulsada pel Govern del PP suposa un atac directe a la viabilitat del teixit 
associatiu català i del conjunt de l’Estat, que té en el món local un especial incidència 
pel seu arrelament dins la vida dels barris dels nostres municipis i ocupa de forma 
voluntària un gran nombre de ciutadans i ciutadanes que altruísticament dediquen 
esforços i temps en tirar endavant el món associatiu cívic, social, cultural i esportiu.  La 
nova Llei imposa noves obligacions i càrregues burocràtiques que dificulten la gestió del 
dia a dia, dificultant una vegada més la tasca del món associatiu i del tercer sector, que 
en el cas de Catalunya ha estat clau en la història del seu progrés. 
 
En aquest sentit, catorze federacions i plataformes d'associacions, representatives de 
diferents àmbits i que aglutinen la major part de l'associacionisme de Catalunya, han 
elaborat un posicionament conjunt per manifestar el seu desacord amb la Llei 27/2014 
que tracta les associacions de forma anàloga amb una societat mercantil.  
 
Per tots aquest motius i antecedents es proposa al Ple els següents acords. 
 
ACORDS 
 
Primer.- Mostrar el recolzament a totes les federacions i plataformes d'entitats i 
associacions que s’han manifestat en contra de la Llei 27/2014 de l’Impost sobre 
Societats davant d'una mesura que, els obliga a portar una doble partida de 
comptabilitat, i que els tracta de forma anàloga amb una societat mercantil. 
 
Segon.- Instar al Govern espanyol a modificar la Llei de l’Impost sobre Societats per tal 
de simplificar les obligacions tributàries de les associacions i entitats sense ànim de 
lucre i recuperar el supòsit de no obligació de presentació de la declaració de l’Impost 
sobre Societats. 
 
Tercer.- Demanar al Govern del estat dur a terme una reforma de la Llei del Impost de 
Societats en que, tenint present la realitat social i econòmica de les entitats socials sense 
anim de lucre, per tal de simplificar les obligacions tributàries de les associacions i 
entitats sense ànim de lucre i recuperar el supòsit de no obligació de presentació de la 
declaració de l’Impost sobre Societats. 
 
Quart.-  Defensem d’acord amb els principis democràtics del nostre Estat de Dret i 
seguretat jurídiques totes aquelles iniciatives que vetllin i impliquin potenciar la 
transparència financera i comptable de qualsevol entitat i associació, sempre i quan 
vagin acompanyades d’un suport i assessorament administratiu que capaciti la gestió 
d'unes entitats la gran majoria amb pocs recursos humans i financers. 
 
Cinquè.-  Instar al Govern de l’estat a desenvolupar un nou marc fiscal per a les 
associació en el què es reconegui el valor de la forma jurídica d'associació com eina de 
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cohesió social, integradora i de saludable autogestió de la ciutadania, activa, 
compromesa i participativa.  
 
Sisè.- Fer acompanyament i assessorament als Ajuntaments i a les associacions i entitats 
sense ànim de lucre del Baix Llobregat sobre la presentació de les declaracions 
tributàries, mentre no es modifiqui la Llei de l’Impost sobre Societats. 
 
Setè.- Reiterem el reconeixement i compromís cap a la important tasca que realitzen 
totes les entitats sense ànim de lucre, la seva democràcia interna, transparència 
econòmica, i sostenibilitat dels seus projectes socials, educatius, culturals i esportius, 
així com la gran tasca voluntària i participativa que hi dediquen molts dels nostres 
conciutadans. 
 
Vuitè.- Notificar els acords al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, als 
grups parlamentaris i a la Mesa del Congrés dels Diputats, al Govern de la Generalitat, 
i al Parlament de Catalunya, així com a les entitats municipalistes (FMC, ACM i FEMP) 
i a les associacions i entitats sense ànim de lucre i la ciutadania de Gavà a través dels 
mitjans de comunicació locals. 

 
 
Acabada la lectura va prendre la paraula el sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de 
CiU, qui va avançar que, tal i com havien fet en el sí de la Comissió Informativa, donarien 
suport a la Declaració Política, rememorant un acord similar que en el seu dia havia presentat la 
formació política que representa i que va ser aprovat en seu plenària.  
 
D’altra banda, expressà que la supressió de les excepcions a l’obligació de presentar la 
declaració de l’Impost de Societats per les entitats sense ànim de lucre comportava que moltes 
entitats haurien d’assumir noves obligacions comptables i tributàries, així com càrregues 
administratives desproporcionades i costoses que no corresponien a la activitat.  
 
Com que els ingressos de les entitats estaven integrats per les quotes dels seus associats, petits 
donatius i puntuals subvencions públiques, això feia que molts cops aquestes associacions fessin 
servir la comercialització de samarretes, enganxines o pins com a mitjà per generar recursos i 
ara, amb la nova normativa, es posaven traves al seu finançament. 
 
Atesa la denuncia que havia realitzat el teixit associatiu català envers aquesta qüestió i la 
indiferència mostrada pel Partit Popular a les seves peticions, el grup de CiU --digué--, que 
sempre havia defensat les entitats, sol· licitaven que el govern espanyol modifiqués la llei de 
l’Impost de Societats per tal de simplificar les seves obligacions tributàries i recuperar el supòsit 
de no obligació de presentació de la declaració de l’Impost de Societats, reiterant que votarien a 
favor de la Declaració Política. 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, el regidor sr. Sergi Engli, en primer lloc, va voler deixar 
palès que el Partit Popular en cap moment havia intentat anar en contra del sector associatiu. En 
aquest sentit, el que havia fet el govern estatal era recabar una major informació fiscal del que 
succeïa al país. 
 
Recordà  que el dimarts passat l’Ajuntament va realitzar un acte encaminat a informar a les 
associacions i entitats de Gavà sobre les seves obligacions tributàries i arran dels dubtes que es 
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van plantejar, es va poder saber que hi havia moltes associacions que feien els seus pagaments a 
empreses sense factura, eludint satisfer l’IVA corresponent. A més, hi havia d’altres empreses 
que presentaven factures amb IVA però després no l’ingressaven perquè sabien que les entitats 
no tenien l’obligació de declarar-ho. Aquestes eren les pràctiques que Hisenda volia eradicar i 
per aquest motiu necessitava la informació d’entitats i associacions. 
 
També va reconèixer que s’havia legislat d’una manera generalista i s’havia incorregut en una 
errada, per això i per tal d’evitar unes obligacions massa estrictes, en el dia d’avui s’havia 
rectificat, ja que el Ministeri d’Hisenda havia publicat que les entitats amb un pressupost 
inferior a cinquanta mil euros no hauran de fer l’Impost de Societats, àmbit que  abastava 
gairebé a la totalitat d’associacions i entitats de Gavà, amb l’única condició de presentar el 
formulari 347 a l’objecte d’evitar fraus. 
 
Per acabar, digué que estava en desacord amb la posició mostrada pel tinent d’alcalde d’una 
Comissió Informativa present a la reunió abans esmentada que va dir que la modificació de la 
llei suposava una atac a les entitats socials. 
 
 
El sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, va prendre la paraula, per al·lusions, per dir que el que 
s’havia dit en la reunió era que el govern del PP, preocupant-se de les qüestions més importants 
de l’impost de Societats s’havia oblidat de les entitats i associacions i les assimilava a un pyme 
encara que fos de caràcter unipersonal.  
 
L’objectiu de dita reunió --prosseguí--, era informar a les entitats i associacions que s’havien 
adreçat a l’ajuntament sol·licitant assessorament al respecte, les quals estaven angoixades per la 
immediatesa del termini, ja que el govern estatal no havia endegat cap campanya d’informació 
ni d’acompanyament. 
 
Finalment, informà que a vint-i-quatre hores de la finalització de termini tan sols se sabia que a 
la pàgina web de la Federació de Municipis i Províncies d’Espanya, s’havia penjat una nota de 
premsa en la qual es deia que el ministre Montoro es comprometia a modificar la llei per tal de 
recuperar parcialment l’ exempció a la presentació de l’Impost de Societats. 
 
 
El sr. Engli respongué que el que acabava al dia següent era la presentació del formulari 347, 
que tothom havia de presentar i que fins i tot ell, president d’una entitat, abans ho desconeixia.  
 
 
La sra. alcaldessa va intervenir per dir que, en tot cas, la manca de claredat el que provocava era 
inseguretat jurídica, qüestió que convenia ni a l’administració ni a les entitats. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor del grup municipal del PSC, avançà que 
votarien a favor de la Declaració Política agraint, al mateix temps, la incorporació de les 
esmenes que havien presentat.  
 
Va ressaltar l’ampli consens que hi havia envers aquesta qüestió llevat del grup del PP, a qui 
considerava que estava en contra del teixit associatiu atès que havia equiparat les petites i 
mitjanes entitats --que eren la majoria de les existents-- amb una societat mercantil. Aquest fet 
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comportava que a les seves obligacions tributàries s’afegís la de presentar l’Impost de Societats, 
encara que l’entitat no tingués cap activitat econòmica. 
 
Es va sumar a la preocupació mostrada per les entitats i associacions i, al mateix temps, va 
trobar a faltar, per part del govern estatal, polítiques actives per explicar el que segons va dir era 
un despropòsit de reforma fiscal. 
 
Finalment, va convidar al grup municipal del PP a fer un gest a favor del teixit associatiu dels 
veïns i veïnes de Gavà i votés a favor de la Declaració Política. 
 
 
Seguidament, va intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, qui digué que, per part 
de la formació política que representava serien benvingudes totes les rectificacions que es fessin 
en la línia d’excepcions de la normativa fins a assolir les que es tenien amb anterioritat a la 
reforma.  
 
En tot cas, digué, es tractava de volums econòmics molt petits i si Hisenda volia buscar 
possibles fraus ho hauria de fer en operacions i contractes de gran volum.  
 
Per acabar va donar les gràcies als grups que donarien suport a la Declaració Política perquè 
amb el seu vot donaven suport a intentar fer més fàcil la tasca administrativa de les entitats 
sense ànim de lucre. 
 
 
Per tancar el debat sobre aquest punt el sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, en primer 
terme, va agrair als grups que votarien a favor de l’aprovació de la Declaració Política. En 
segon lloc, va posar de relleu les polítiques agressives del PP contra les entitats, no sabent 
quantes d’elles podrien sobreviure amb la reforma fiscal actual. 
  

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent les 
vuit hores, trenta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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